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هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و ورزشی

اعضای شــورای اسلامی شــهر بویین زهرا با قبول استعفای مهندس 
روح اله  زارعی شــهردار این شهر مهندس مسعود کریمی را  به عنوان 
سرپرســت شهرداری بویین زهرا انتخاب کردند و وی فعالیت خود را به 

طور رسمی آغازکرد. 
مهندس مسعود کریمی سرپرست شهرداری بویین زهرا در گفت وگو با 
خبرنگار ما ضمن تقدیر از حســن اعتماد اعضای شورای اسلامی شهر 
بویین زهرا نسبت به خود اظهار کرد: بدون تردید حسن اعتماد اعضای 
محترم شــورای اسلامی شــهر بوئین زهرا به عنوان نمایندگان پارلمان 
شهری مسوولیت بسیار خطیر و سنگینی را بر عهده بنده گذاشته اند. 

سرپرست شهرداری بوئین زهرا ضمن تقدیر از تمام مدیران ادوار گذشته 
شهرداری به ویژه مهندس زارعی که در حد توان و بضاعت برای توسعه،  
عمــران و آبادی شــهر بوئین زهرا صادقانه تــلاش کردند گفت: بنده با 
تــلاش صادقانه و شــبانه روزی،  تمام توان وظرفیت خــود را در جهت 
پاسخگویی به حسن اعتماد اعضای شورای اسلامی شهر بوئین زهرا و 

تمام مسوولان به کار خواهم بست.
وی با اشاره به سابقه 9 ساله خود در شهرداری بویین زهرا افزود: بنده 
نزدیک به یک دهه است که در مجموعه شهرداری بوئین زهرا  در پست 
های مختلف از جمله مســوولیت ســازمان آتش نشانی، مسئول واحد 
خدمات شهری وفضای سبز و همچنین معاونت اداری مالی شهرداری 
بوئین زهرا افتخار خدمتگزاری به شهروندان بوئین زهرا را داشته ام؛ لذا 
به طور کامل و دقیق به تمام ظرفیت ها و مشکلات شــهر آشنایی دارم 
لذا پس از رای اعتماد اعضای محترم شورای شهر بدون از دست دادن 
حتی یک روز برنامه ها و فعالیت های خود  را برای خدمتگزاری شایسته 

و بی منت به شهروندان فهیم، بافرهنگ، مومن و قدرشناس بوئین زهرا 
آغاز کرده ام. 

کریمی با یادآوری دیدارهای چند روز اقشار مختلف مردم با وی و ابراز 
لطف و محبت آنها نسبت به خود تاکید کرد: پاسخگویی به ابراز محبت 
شهروندان بویین زهرا به بنده به عنوان یک نیروی بومی شهر مسوولیت 
و وظیفه بنده را مضاعف و سنگین تر کرده است و ان شاءالله با مشارکت 
وهمراهی شــهروندان فصل ماندگاری از توسعه و پیشرفت شهر بوئین 

زهرا را رقم خواهیم زد.
کریمی در ادامه گفت: بدون تردید خدمت به شهروندان بویین زهرا را 
بــرای خود افتخار بزرگ می دانم لذا از لحظه لحظه دوران مســوولیت 
در جهت ارتقا وضعیت زندگی شهروندان بوئین زهرا تلاش خواهم کرد.

کریمی با تاکید بر اینکه نســبت به مطالبات و نیاز های روزمره شهر و 

شــهروندان در بخش های مختلف از جمله حوزه خدمات شهر، فضای 
ســبز و ... توجه و اهتمام دارد گفت: بنده برای شــتاب بخشــیدن به 
توسعه شهر بویین زهرا با توجه به فرصت کوتاه برنامه های کوتاه مدت 
و میان مدت تدوین کرده ام که ان شاءالله این برنامه ها بر اساس زمان 

بندی تعیین شده عملیاتی خواهند شد.
این مسئول با یادآوری اینکه پروژه های مختلفی در حوزه های عمرانی، 
فرهنگی، فضای ســبز  و ...  در شــهر بوئین زهرا  در حال اجرا اســت 
گفــت: یکی از رویکردها و اولویت های دوره جدید،  تکمیل پروژه های 
نیمه تمام است چرا که تکمیل این پروژه علاوه بر اینکه زمینه تحول را 
ایجاد می کنند؛ سرمایه گذاری های انجام شده شهرداری را به نتیجه 

می رسانند و کام شهروندان را نیز شیرین می کند.
وی خاطرنشــان کرد: در روزهای گذشــته تکمیل پروژه های نیمه کاره 
بوستان بعثت، بوســتان باران سرعت مضاعف پیدا کرده است و تلاش 
خواهیم کرد که با بسیج امکانات زمان افتتاح و بهره برداری از این پروژه 

ها را کوتاه کنیم. 
سرپرســت شهرداری بوئین زهرا با بیان اینکه مجموعه مدیریت شهری 
یک تیم و یک خانواده محســوب می شــود بیان داشــت: بدون هیچ 
گونه تردید تک تک اعضای محترم و دلســوز شورای شهر بوئین زهرا و 
همچنین تمام همکاران پرتلاش و صادق خودم در شهرداری دغدغه ای 

جز خدمت شایسته و بی منت به شهروندان را ندارند.

 این مســئول تاکید کرد: بنــده در دوره جدید مدیریت شــهری بوئین 
زهرا نیاز به حمایت و پشتیبانی اعضای دلسوز شورای شهر و همراهی 
همکاران خودم را دارم و رجاء واثق دارم با همدلی و همبستگی و اتفاق 
نظری که در مجموعه مدیریت شــهرداری وجود دارد شهروندان بوئین 
زهرا به عنوان ولی نعمت و صاحبان اصلی شــهر شاهد تحولات مثبت 

خواهند بود.
سرپرســت شــهرداری بویین زهرا با یادآوری اینکه  در کنار کار و تلاش 
مضاعف همکارانم نیازمند حمایت و پشــتیبانی ویژه مسوولان استان 
و شهرســتان بوئین زهرا هستم خاطرنشان کرد:  با توجه به اینکه شهر 
بوئین زهرا مرکز شهرســتان بوئین زهرا اســت و مدیریت شهری روزانه 
علاوه بر خدمت رسانی به شــهروندان به تعداد زیادی از  هموطنان از 
شهرها و روستاها و استان های دیگر نیز خدمت رسانی می کند انتظار 
داریم استاندار محترم و همچنین آقای عباسپور نماینده پرتلاش مردم 
شهرستان در مجلس شورای اسلامی ومهندس ادیب رامندی فرماندار 
شهرستان بویین زهرا نگاه ویژه ای در تخصیص اعتبارات و امکانات به 
شهرداری بوئین زهرا داشته باشند تا با حمایت این عزیزان ظرفیت های 

شهر بوئین زهرا شکوفا شود.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود همراهی و مشــارکت شهروندان 
در اجرای برنامه های شهرداری و شورا را مهم وحیاتی دانست و گفت: 
هماهنگونه که بارها تاکید شده شهر خوب و توسعه یافته دست یافتنی 
نیست بلکه ساختنی است. در این میان همراهی و مشارکت شهروندان 
بوئین زهرا در اجرای موفق برنامه ها مهم و حیاتی اســت لذا اطمینان 
دارم که شهروندان بویین زهرا در دوره جدید همراهی و مشارکت فعالانه 

وموثر در برنامه های شهرداری و شورای اسلامی شهرخواهند داشت. 
 یادآورمــی شــود؛ مســعود کریمی پیــش از این معاونــت اداری مالی 
شــهرداری بوئین زهرا را برعهده داشــت و مســئولیت واحدهای آتش 
نشــانی، خدمات شــهری و فضای سبز از دیگر ســوابق موفق مسعود 

کریمی در شهرداری بوئین زهرا است.

با رای اعتماد اعضای شورای اسلامی شهر بوئین زهرا؛ 

سکان هدایت شهرداری بویین زهرا به مهندس  مسعود کریمی سپرده شد 
 تکمیل پروژه های نیمه تمام اولویت شهرداری بویین زهرا است

سید مهدی فاطمی عضو سید جلال حسینی خزانه دارمهندس محمد علی دودانگه نائب رییس سیده حمیرا کاتوزی رئیس شورا مهندس اسماعیل عبادی کار عضو

پایان خوش انتخابات
رأی  ۱۶.۳۸۴.۴۰۳ پزشــکیان:  مســعود 
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دور دوم انتخابات ریاســت جمهوری با حضور باشــکوه مــردم در پای 
صندوق رأی در ۱۵ تیرماه برگزار شــد و کشورمان نهمین رئیس جمهور 
خود را شــناخت. فردای رقابت های انتخاباتی آغاز فصلی نو در جامعه 
اسلامی است که لازم است برای آن تمهیداتی اندیشیده شود. در این 

میان توجه به چند نکته حائز اهمیت است:
فرامــوش نباید کرد که پیروز واقعی حماســه ۱۵ تیر ملــت غیور ایران 
است که با بصیرت کامل و اراده بلند خود در طول دهه های اخیر بار ها 
حماســه ها آفریده است. همان ها که در ســخت ترین شرایط خود را از 
نظام جدا نکرده اند و باوجود مشکلات موجود از پای صندوق رأی جدا 
نشــده اند. در این بین جایگاه احزاب و گروه های سیاسی در رتبه های 
بعدی قرار می گیرد و رئیس جمهور بیــش از آنکه خود را وامدار احزاب 
و گروه های سیاســی ببیند، باید خود را منتخب ملت بداند، آن هم نه 
تنها کســانی که به ایشان رأی داده اند، بلکه او رئیس جمهور همه ملت 

خواهد بود.
انتخابات تجلی وحدت و انســجام ملی است، آنجا که همه ملت دست 
به دست هم برای تعیین سرنوشت کشور به پای صندوق رأی می آیند. 
بنابراین، بــا پایان انتخابات باید رقابت هــای انتخاباتی نیز پایان یابد 
و انتظار آن اســت که با فراموشــی فضای پر احســاس رقابتی قبل از 
انتخابات، خدمت به ملت و تلاش برای رفع مشکلات و آبادانی کشور به 
دغدغه اصلی رئیس جمهور قرار گیرد و دیگر نامزد های رأی نیاورده نیز 
که به وظیفه شرعی خود در پر شــور کردن انتخابات موفق گردیده اند، 
خدمت در عرصه ای دیگر را دنبال کنند. هواداران نامزد ها نیز که مردم 
عزیز این سرزمین باشــند، بدون شــک بایــد کری خوانی های طبیعی 
دوران انتخابــات را رها ســازند، کدورت ها را از دل هــا بزدایند و اجاره 
ندهند که میان صفوف متحد ملت انشقاق ایجاد شود و فراموش نکنید 

که انتخابات همواره باید عامل انسجام ملی باشد، نه افتراق.
فــردای انتخابــات روز برائــت از شکســت خوردگان واقعــی انتخابات 
اســت. بزرگ ترین شکســت خوردگان ایــن انتخابــات را باید منادیان 
تحریم انتخابات دانســت که همواره چشــم طمع به انتخابات داشــته 
و تــلاش دارند کمرنگــی و ناکامی انتخابات ایــران را ببینند. همان ها 
که مدت هاســت خط تحریم انتخابات را در پیــش گرفته اند تا امیدی 
در جامعه ایران شــکل نگیرد و کســی پای صندوق رأی نیاید. آنگاه با 
اعتبارزدایی از صندوق رأی، مردمان این سرزمین را در خیابان به جان 
هم بیندازند. بدون شــک ریخته شــدن ۵۵ میلیون رأی در فاصله یک 
هفته در صندوق های رأی باطل کننده همه شــگرد های اغواگری این 
جریان بود؛ جریانی که به مشارکت ۲۰ تا ۳۰ درصدی دل خوش کرده 

بود.
دولت ســیزدهم در حالی به کار خود پایــان داد که رئیس آن در جامه 
شــهید خدمت از میان مردم پرکشــیده بود. تعلق مردم به او، ضرورت 
تداوم راه او را به مطالبه ای از رئیس جمهور چهاردهم بدل ساخته است 
که در اظهارات مردم می توان مشــاهده کرد. آیت الله شهید رئیسی در 
طول عمر کوتاه ریاست جمهوری خود راه جدیدی از فعالیت در عرصه 
سیاست را گشود که آن حرکت در مسیر خدمت با تأکید بر اخلاق بود. 
او همه توان خود را برای خدمت مخلصانه گذاشــت و در این مســیر از 
جان خویش نیز دریغ نورزید. ضمن آنکه تلاش کرد بار دیگر سیاســت 
را با اخلاق آشــتی دهد و از الگو های غیراخلاقی سیاست ورزی دوری 
گزیند. همین مشی و مرام بود که از او چهره ای محجوب و محبوب در 
تاریخ این سرزمین ســاخت. از رئیس جمهــور منتخب مردم نیز انتظار 
می رود همین مســیر را توشه راه خود سازد و از مسیر اخلاق و خدمت 

فاصله نگیرد.
دولــت آقای رئیســی نیز تلاش کرد در مســیر خدمت به مــردم تدابیر 
مناسبی را اتخاذ کند و برنامه های مدونی را اجرایی کند. حال که کار 
دولت سیزدهم نیمه تمام مانده، خوب است دولت جدید بر تداوم نقاط 
قوت اصرار ورزد و برخی نقاط ضعف را نیز اصلاح کند و اتمام پروژه های 
نیمه تمام را اولویت خود قرار دهد. به هرحال باید تلاش شــود حرکت 

در مسیر قله های پیشرفت و تعالی کشور دچار انقطاع نشود. 

اعلام جزییات آرای مرحله دوم انتخابات ریاست جمهوری در  	
استان قزوین

کل آرای مأخوذه در استان قزوین  ۴9۲۲۷٠ رأی بود 
که از مجموع آرا مســعود پزشــکیان ۲۵۸ هزار و ۷ رأی و سعید جلیلی 
۲۲۴ هــزار و۴۵۴ رأی اخذ کردند. همچنین میزان مشــارکت در این 

دوره از انتخابات 
۵۱.۳۶ درصد اعلام شده است.

شادی و جشــن هواداران »مسعود پزشکیان« در خیابان های  	
شهرهای مختلف ایران

پس از اعلام نتایج نهایی چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
و پیروزی »مسعود پزشکیان« در مرحله دوم انتخابات ریاست جمهوری 
۱۴۰۳، هواداران و طرفداران رئیس جمهور منتخب ایران، در شهرهای 

مختلف کشور به جشن و شادی پرداختند.

پیام آیت الله خامنــه ای مقام معظم رهبری درباره انتخابات  	
ریاست جمهوری:

به جناب آقای دکتر پزشکیان رئیس جمهور منتخب نیز توصیه میکنم 
با توکل به خداوند رحمان به افقهای بلند و روشــن چشــم بدوزند و در 
ادامه ی راه شهید رئیسی از ظرفیتهای فراوان کشور بویژه منابع انسانیِ 
جوان و انقلابی و مؤمن، برای آسایش مردم و پیشرفت کشور بیشترین 

بهره را ببرند.
بسم الله الرحّمن الرحّیم

والحمــد للــه ربّ العالمین والصلاة والســلام علی ســیدنا محمدٍ و آله 
الطاهرین سیما بقیّة الله روحی فداه.

خدای عزیز و رحیم را ســپاس که بــا اراده و توفیق او ملت بزرگ ایران 
توانســت پس از مصیبت سنگین فقدان رئیس جمهور شهید، در مدت 
کوتاه قانونی، صحنه ی انتخابات ریاست جمهوری را سامان دهد و در 
دو جمعــه ی پیاپی، انتخاباتی آزاد و شــفاف برگزار کند و از میان چند 

نامزد، با اکثریت آراء رئیس جمهور کشور را برگزیند.
مسئولان محترم برگزاری انتخابات، با شتاب لازم و امانت کامل، وظائف 
خود را انجام دادند، و مردم عزیز، با احساس مسئولیت به میدان آمدند 
و صحنــه  ای گرم و پرشــور آفریدنــد و صندوقهای انتخاباتــی را در دو 

مرحله با بیش از ۵۵ میلیون رأی انباشتند.
این حرکت بــزرگ در رویاروئی با غوغای دست ســازِ تحریم انتخابات، 
که دشــمنان ملت ایران برای القای ناامیدی و بنُ بست به راه انداخته 
بودند، کاری درخشــان و فراموش نشــدنی اســت و همه ی نامزدهای 
محترم و همه ی کسانی که برای پیروزیِ هر یک از آنان، هفته ها تلاش 

شبانه روزی کردند در افتخار و ثواب آن شریکند.
اکنــون ملت ایران رئیس جمهور خود را انتخاب کرده اســت. اینجانب 
بــا تبریک بــه ملت و به رئیس جمهور منتخب و بــه همه ی فعالان این 
صحنــه ی حســاس مخصوصاً جوانــان پرشــور ســتادهای انتخاباتی 
نامزدهــا، همگان را به همکاری و نیک اندیشــی برای پیشرفت و عزت 
روزافزون کشور توصیه میکنم. شایســته است رفتارهای رقابتی دوران 
انتخابات به هنجارهای رفاقتی تبدیل شود و هر کس در حدّ توان خود 

برای آبادانی مادی و معنوی کشور تلاش کند.
به جناب آقای دکتر پزشکیان رئیس جمهور منتخب نیز توصیه میکنم 
با توکل به خداوند رحمان به افقهای بلند و روشــن چشــم بدوزند و در 
ادامه ی راه شهید رئیسی از ظرفیتهای فراوان کشور بویژه منابع انسانیِ 
جوان و انقلابی و مؤمن، برای آسایش مردم و پیشرفت کشور بیشترین 

بهره را ببرند.
بار دیگر جبهه ی ســپاس بر درگاه حضرت حــق میگذارم و به حضرت 
بقیة الله اعظم روحی فداه درود و سلام میفرستم و یاد شهیدان والامقام 
و امام بزرگوار شــهیدان را گرامی میدارم و از همه ی نامزدهای محترم 
و فعــالان عرصه ی انتخابــات که در این برهه ی حســاس نقش آفرینی 
کردنــد، و نیز رســانه ی ملی و حافظان امنیت کشــور و دســتگاههای 

اجرای انتخابات سپاسگزاری می کنم.

بیانیه دکتر مسعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب ایران به  	
ملت عزیز ایران 

بسم الله الرحمن الرحیم
ملت آگاه عزیز ایران:

پیروزیتــان مبــارک باد؛ کار را تمام کردید و گامــی بلند در مرحله دوم 
انتخابات برداشــتید. فرصتی برای ایران آفریدید و امید و نشــاط را به 

فضای نارضایتی و آزردگی و دلمردگی جامعه بازگرداندید.
سپاســگزار همه شــما در خلق این امید و این رای معنادار به تحول و 
اصلاح هســتم. همه شــمایی که به راه و رویکرد من یا نامزد رقیب رای 

دادید یا در این انتخابات نیامدید، برای من برابرید.
آزمــون بزرگــتری پیش روی ماســت؛ آزمون عبــور ایــران از تنگناها و 
چالش ها و بحران های پیش رو و آزمون کاستن از نگرانی های متعدد و 

متفاوت مردم برای داشتن یک زندگی بهتر.
قدردان وســعت نظر و گره گشایی مقام معظم رهبری هستم که در این 
انتخابات عرصه را بر مشــارکت و رقابت و ســلامت نقش افرینی بیشتر 

خبر / گزارش

با حضور حماسی مردم رقم خورد؛ 

پایان خوش انتخابات

سبحانی، مدیرکل بنیاد مسکن استان قزوین:

بنیاد مسکن 16 هزار واحد روستایی و 
شهری  احداث می کند 

مدیرکل بنیاد مسکن استان قزوین گفت: ۱۶ هزار واحد مسکونی در 
روستاها و شهرهای زیر یکصد هزار نفر جمعیت توسط بنیاد مسکن 

ساخته می شود.  
فرهاد سبحانی اظهارداشت: سهمیه بنیاد مسکن در اجرای طرح 
در  نهاد  این  و  است  واحد  استان ۴۱۸9  در  مسکن  ملی  نهضت 
که  دارد  اجرا  دست  در  را  طرح  قزوین  این  استان  شهرستان   ۶
خوشبختانه  ۱۲۰۰ واحد در هفته قبل به اتمام رسید و  در مراسمی 

به متقاضیان واگذار شد.
سبحانی تصریح کرد: در استان قزوین قرار است در مدت چهار سال 
۱۶ هزار واحد مسکونی در روستاها و شهرهای کوچک با کمتر از 
۱۰۰ هزار نفر جمعیت ساخته شود و تاکنون ۱۴ هزار و ۵۰۰ واحد به 
بانکها معرفی شده اند و ۱۳ هزار و ۳۰۰ واحد به مرحله عقد قرارداد 

رسیده است.
مدیرکل بنیاد مسکن استان قزوین تصریح کرد: در استان قزوین 
۸۱۰۰ واحد مسکونی پایان کار دریافت کرده و به مرحله بهره برداری 
رسیده و امیدواریم تا پایان مهلت تعیین شده همه ۱۶ هزار واحد را 

احداث و واگذار کنیم.
این مدیر یادآورشد: پروژه های بنیاد مسکن بین  ۷۵ تا ۱۰۰ درصد 

پیشرفت فیزیکی دارند.
سبحانی تصریح کرد: بنیاد مسکن استان در بخش مسکن روستایی 
و در قالب طرح ویژه بهسازی مسکن روستایی تعداد ۶۷۵۰۰ واحد 
را مقاوم سازی کرده که تاکنون ۶۲ درصد این واحدها مقاوم سازی 

شده و در کشور شاخص هستیم.
وی در ادامه از ضرورت تامین زمین برای ساخت مسکن در روستاها 
نیز خبرداد و اظهارداشت: در ۷ روستای استان قزوین تاکنون ۲۸ 
هزار قطعه زمین تولید شده و آماده سازی در ۳ روستا نیز آغاز شده 
استان  ردیف ۴  در  پایلوت  صورت  به  طرح  این  اجرای  در  و  است 

شاخص کشوریم.
سبحانی یادآور شد: از مجموع ۲۱99 واحد در دست ساخت توسط 
فیزیکی  پیشرفت  دارای  واحد  درحال حاضر ۲۲۴۶  بنیاد مسکن 
بیش از ۷۵ درصد است و ساخت ۴۸۸ واحد نیز که سال گذشته آغاز 

شده از پیشرفت فیزیکی ۷۵ درصدی برخوردار است.
وی گفت: تعامل بنیاد مسکن با بانک مسکن استان در سطح بسیار 
خوبی است و عقد قراردادها در شرایط مطلوبی قرار دارد که جای 

تشکر و قدردانی دارد.
مدیرکل بنیاد مسکن استان قزوین تصریح کرد: برای خانه دار شدن 
محرومان نیز ۵۰۰ واحد در دست احداث است و ۲۵ قطعه زمین 

رایگان هم تامین شده است تا به نیازمندان اعطا شود.
سبحانی بیان کرد: با توزیع قیر رایگان در ۲۳۰ روستا بیش از دو 
میلیون مترمربع روکش اسفالت معابر در این مناطق انجام شده است 

و امسال هم ۵۰ میلیارد تومان قیر رایگان توزیع خواهد شد.

ستوده، مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قزوین:

سالانه بیش از 2 میلیارد مترمکعب از منابع 
آبی استان قزوین مصرف می شود 

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قزوین گفت: سالانه بیش 
از  ۲ میلیارد مترمکعب از منابع آبی استان مصرف می شود که ۷۳ 

درصدآن از منابع آب های زیرزمینی تامین می شود.
منصور ستوده مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قزوین در نشست 
تخصصی هم اندیشی و بهینه سازی بازار سهم آب استان حضور 
پرشور مردم در پای صندوق های رای را جلوه ای از همبستگی و 
مشارکت عمومی و نماد شکوه و عظمت ایران اسلامی برشمرد و برای 

رئیس جمهور منتخب ملت ایران آرزوی موفقیت کرد.
ترانزیت  مسیر  در  گرفتن  قرار  بدلیل  قزوین  استان  افزود:  ستوده 
و میزان  بزرگ کشور دارای جایگاه خصای است  و  شهرهای مهم 
مصرف آب در بخش های کشاورزی، صنعت، خدمات و شرب استان 
حدود ۲ میلیارد مترمکعب است که تقریبا ۲۷ درصد آن از منابع آب 
سطحی و ۷۳ درصد نیز از منابع آب های زیرزمینی تامین می شود.

وی بیان کرد: براساس آخرین گزارش ها حوزه کشاورزی با حدود ۸۸ 
درصد بزرگترین مصرف کننده منابع آبی استان است.

ستوده در ادامه گفت:  خشکسالی های پیاپی، تغییرات اقلیمی و 
تغییر الگوی بارش سبب شده تا به سفره های آب زیرزمینی جهت 
استحصال آب، فشار بیشتری وارد شود که درنتیجه این اقدام شاهد 
افزایش میزان فرونشست در برخی نقاط استان و کاهش سطح سفره 

های آب زیرزمینی هستیم.
این مدیر یادآورشد: در راستای حفظ و حراست از منابع آبی با کمک 
ذینفعان، بهره برداران و مسئولان سیاسی و اجرایی استان اقداماتی 
برای افزایش بهره وری از منابع آب به شیوه های جدید و براساس ایده 
های دانش بنیان مورد توجه قرار گرفت و بر همین اساس اجرای طرح 

بازار سهم آب بصورت پایلوت در استان قزوین کلید خورد.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قزوین گفت: حمایت های صورت 
گرفته از سوی تیم سیاسی و اجرایی استان به ویژه استاندار در کنار 
برگزاری جلسات و نشست های متعدد با منتقدان و ذینفعان این 
طرح و صاحبان ایده و دانش از جمله مهمترین دلایل موفقیت اجرای 

بازار سهم آب در استان قزوین بوده است.

شهروندان و جریان های سیاسی گشودند.
امــروز سرآغاز آن فصل نوســت: فصــل ماندن شــما در صحنه، فصل 
التزام حکومت در بازگشــت به مطالبات شــما و فصل عمل کردن من 

به تعهدها.
کار دولت منتخب در این شرایط خطیر دشوار است، مگر آنکه باز لطف 
خداوند همت و حضور شــما چاره ساز شــود. من از این پس به دنبال 
پیشــبرد گفت و گو، همگرایی و وفاق ملی در حکومت برای بازگشــت 
بــه مردم و اهتمام به مســائل جامعــه در همه عرصه هــای اقتصادی، 
اجتماعی، فرهنگی و سیاسی خواهم بود؛ سخن امام امام خمینی)ره( 
را باز راهنمای عمل خود می کنم که »ما همه با هم باشــیم، مملکت از 
خودتان است. همه بچۀ این مملکت هستید. پس چرا     یکی به آن طرف 

می کشد، یکی به این طرف می کشد؟«
من در پی آن هســتم که بــا تفاهم و همکاری همــه ارکان حاکمیت، 
مجلــس و قــوه قضائیه تنش و واگرایی را از نهاد سیاســت و حکمرانی 
دور کنم؛ امیدوارم مجلس محترم در همراهی با رای اکثریت مردم خود 
را بــرای یک همکاری موثر با دولت در مســیر عبور کشــور از بحران ها 

آماده کند.
مــن به رقیب محــترم، جنــاب آقای دکتر ســعید جلیلــی و همه رای 
دهندگان به ایشــان می گویم رقابت به پایان رســید، زمان رفاقت برای 
ایران آمد، بیایید دســت در دســت هم دهیم به مهر / مهین خویش را 

کنیم آباد.
من به همه آنان که در این انتخابات نیامدند هم می گویم موعد دیدن 
شما و حرف های شماست. زمان دغدغه ها و نگرانی های یکدیگر و زمان 
گفت و گو برای ایران است. دولت منتخب و حکومت باید بدانند که چه 
می گوییــد و چرا نیامدید. وقتی نهاد انتخابات صورت ســالم و رقابتی 

موثر بیابد، قطعا رای زبان اصلی گفت  وگو می شود.

پیام تبریک رئیس مجلس به پزشکیان 	
همه دغدغه مجلس دوازدهم، پاســخ به مطالبات مردم، مخصوصا حل 
مشکلات اقتصادی است و در همین راستا در چارچوب قوانین، مجلس 
دوازدهــم خــود را کنار دولت چهاردهم می دانــد و  از هرگونه کمک و 
حمایتی  فروگذار نخواهد کرد و وظیفه خود می داند با نظارت همدلانه 
و موثــر به دولت کمک کند تا آســایش مردم و پیشرفت کشــور محقق 

شود. 
بــار دیگر ضمن تبریک به رئیس جمهور محــترم و منتخب، از خداوند 
متعال برای همه مسئولین نظام جمهوری اسلامی ایران توفیق خدمت 

بیشتر به  مردم عزیز ایران را خواستارم.

پیام تبریک سعید جلیلی به مسعود پزشکیان 	

بسم الله الرحمن الرحیم 
پانزدهم تیرماه ملت بزرگ ایران در مشارکتی گسترده همراه با رقابتی 
جدی در بستری سالم و امن، بار دیگر استواری و عمق پایه های مردم 

سالاری دینی و جمهوریت نظام را به دنیا نشان دادند. 
اکنون بر همگان است تا با احترام به منتخب مردم، ایشان را در جهت 

پیشرفت کشور و اعتلاء نظام مقدس جمهوری اسلامی یاری رسانند. 
به جناب آقای دکتر پزشکیان که موفق به جلب آراء اکثریت مردم شدند 
تبریک عرض میکنم و هم چون گذشته وظیفه ی خود را کمک به دولت 
مستقر برای عبور از مشکلات و رسیدن به نقطه مطلوب پیشرفت کشور 

می دانم. 
از میلیــون ها رایی که خواهان اســتفاده از »یــک جهان فرصت« برای 
»یک ایران جهش« بودند، تشکر می کنم و به آنها اطمینان می دهم به 
پشتوانه نزدیک به ۱۴ میلیون رای شما، تمام تلاش و توان خود را بیش 
از گذشته، در جهت پشتیبانی از نقاط قوت و کمک به تصحیح خطاها 
و رفــع نقص هــا در روندهای جاری با اســتفاده از ظرفیتهای مردمی، 

علمی، صنفی و نخبگانی به کار خواهم بست. 
اکنون وقت ایفاء »نقش پرشــکوه هر ایرانی« با همدلی و هم بســتگی 

ملی در جهت تحقق آرمانهای بزرگ انقلاب اسلامی است.

مردم استان با وجود موانع حماسه حضور خلق کردند 	
محمد علیخانی رییس ســتاد انتخابات مســعود پزشــکیان در استان 
قزوین در جشن پیروزی حامیان رییس جمهور منتخب در سالن شهید 
بابایی با بیان اینکه حامیان پزشــکیان برای افزایش مشارکت که مورد 
تاکیــد مقام معظم رهبری بود با موانع و مشــکلات زیادی روبرو بودند 
اظهار کرد:  از مردم اســتان که به رغم مشکلات و سنگ اندازی ها در 

انتخابات حضور پیدا کردند و حماسه آفریدند تقدیر می کنم.
وی افزود: میزان مشــارکت مردم اســتان قزوین در دوره دوم انتخابات 
ریاست جمهوری به ۵۱ درصد افزایش پیدا کرد که بیشترین آرای مردم 

استان قزوین به نام دکتر پزشکیان به صندوق های رای ریخته شد.
علیخانی تصریح کرد: بدون مردم اعضای ســتادهای دکتر پزشــکیان 

نمی توانستند  هیچ موفقیتی کسب کنند.
وی ضمــن تقدیر از نیروهای انتظامی و امنیتی که امنیت انتخابات را 
تامین کردند خاطرنشان کرد: از همراهی  و پیوستن اعضای ستادهای 
آقای قالیباف و  پورمحمدی در دوره دوم به ستاد های دکتر پزشکیان  

تشکر می کنم.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: رای دکتر پزشکیان 
از ســوی جبهه اصلاحات و کســانی که با صندوق های رای قهر کرده 
بودند و بخشی از نیرو های اصولگرای معتدل بود چرا که آنها هم نگران 
کشــور بودند و تاکید داشتند که سکان مدیریت اجرایی کشور باید در 

مسیر عقلانیت قرار بگیرد تا  مردم از مشکلات نجات پیدا کنند.
علیخانی گفت: اگر مردم تصمیــم بگیرند هیچ مانعی نمی تواند مانع 

احقاق حق آنها شود.
***

آغــاز به کار دولت جدید با شــکل گیری مجلس شــورای اســلامی نیز 
همزمان شــده اســت. آنچه مســلم اســت همین امر می تواند فرصتی 
مناســب برای تعاملات دوجانبه معطوف به کارآمدسازی نظام سیاسی 
را فراهــم آورد. بدون شــک حرکت مبتنی بر عقلانیــت و منافع ملی و 
رهنمود های رهبری می تواند مجلس اصولگرا و دولت اصلاح طلب را به 
هم افزایی و همکاری مطلوبی بکشاند و از تنش ها و مناقشات احتمالی 
جدا ســازد و به عاملی برای حرکت پرشــتاب برای ســاختن ایران بدل 
نماید. بالاخص آنکه فردی بر جایگاه ریاست جمهوری نشسته است که 
خود سالیان متمادی به عنوان نماینده مجلس نقش آفرینی کرده است 

و راه و رسم تعامل با مجلس را به خوبی می داند.
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 همه ســاله با آغاز ماه محرم، مردم استان قزوین همگام با سایر شیعیان 
جهان، با برپایی خیمه های عزاداری و آئین های ســنتی به استقبال ایام 
عزای سیدالشهدا)ع( می روند؛ در این گزارش به برخی از آداب عزاداران 

حسینی در قزوین پرداخته ایم. 
به گزارش ایســنا، هر ســاله و با فرارســیدن ماه محرم، مسلمانان سراسر 
دنیا، مردم ایران و به تبع آن اســتان قزوین در ســوگ امام حســین )ع( 
و یاران باوفایشــان به برگزاری مراســم عــزاداری می پردازند. در برخی از 
نقاط اســتان قزوین در گذشته آداب و رسومی جذاب، قابل تأملی جاری 
بوده که برخی از آن ها هنوز پابرجاست و برخی به بوته فراموشی سپرده 

شده است.
مراسم سیاهپوشان و دید و بازدید هیأت ها در قزوین 	

علی اصغر یوسف گمرکچی، کارشناس مردم شناسی اظهار کرد: یکی از 
آیین هایی که در گذشــته در قزوین انجام می شــد و امروز خیلی کم رنگ 
شده اما به شکل های مختلف انجام می شود، آیین سیاه پوشان است که 
ســه روز مانده به آغاز محرم الحرام، برای ورود به این ماه مســاجد، تکایا 
و حســینیه ها ســیاه پوش می شــدند. جوان های هر محل مساجد محل 
را ســیاه پوش می کردند و خودشان لباس ســیاه می پوشیدند، همچنین 
علامت ها و طبق چراغ ها را نیز سیاه پوش می کردند، درواقع سیاه پوشان 

اولین مراسم رسمی قزوین در ماه محرم بود.
وی ادامه داد: یکی از رسومی که در این سال ها کم رنگ شده و به ندرت 
انجام می شــود این اســت که از شــب اول تا هفتم ماه محرم هیأت های 
عزاداری هر شب به عنوان میهمان از یک هیأت به هیأت دیگر می رفتند. 
در جریــان ایــن رفت و آمد، بــه عنوان مثال هیأت مســجد میدان گاه به 
امامــزاده علی )ع( می رفت و علامت های هیأت هــا به عنوان پیش قراول 
هیأت حرکت داده می شــدند و زمانی که به مســجد یــا امامزاده میزبان 

می رسیدند با علامت ها، سلام می دادند.
ایــن کارشــناس مردم شناســی گفــت: در ادامه ســینه زنی و عــزاداری 
می کردنــد و هیأت میزبان هم با چای و شربت از هیأت میهمان پذیرایی 
می کرد و زمان خداحافظی هم، نوحه خداحافظی می خواندند و شب بعد 
هیأت میزبان، میهمان هیأت شب قبل می شد. این بازدیدها تا سه شب 
مانده به عاشورا صورت می گرفت و هر شب یک مسجد یا امامزاده انتخاب 

می شد؛ امروزه به ندرت این رسم در میان مساجد و تکایا دیده می شود.
وی خاطرنشان کرد: هیأت ها شب هفتم به بقعه بی بی شهربانو در محله 
راه چمان، شب هشتم به امامزاده آمنه خاتون و امامزاده علی )ع( در محله 
پنبه ریســه، شب نهم به امامزاده سلطان سید محمد )ع( در محله آخوند 
و شب و روز عاشورا هم به امامزاده حسین )ع( در محله دباغان می رفتند 
و عزاداری می کردند که از حدود ۲۰۰ سال پیش این رسم در قزوین برپا 
بوده و در حال حاضر برنامه شب هشتم تا دهم هنوز پابرجاست و در شب 
هفتم فقط هیأت هایی که نزدیکتر به بقعه بی بی شهربانو هستند، به این 

امامزاده رفته و عزاداری می کنند.
یوسف گمرکچی تصریح کرد: در گذشته در روز عاشورا محلات قزوین به 
امامزاده حسین )ع( نزدیک بودند و دورترین دسته های عزاداری از محله 
شیخ آباد به امامزاده حسین )ع( می آمدند؛ در حال حاضر محلات زیادی 
به شــهر افزوده  شده است و حرکت دسته ها از محلات و رسیدن آن ها به 

امامزاده حسین )ع( تا غروب عاشورا طول می کشد.
آئینی که مختص سوگواری زنان قزوینی است 	

محمدحسن سلیمانی، قزوین پژوه درخصوص آیین های مردم قزوین برای 
عزاداری سیدالشــهدا )ع( بــه ویژه در دهه اول محــرم، اظهار کرد: یکی 
از آیین های فراموش شــده قزویــن در ایام محرم، عزاداری عصر عاشــورا 
یا همان شــام غریبان اســت، اگرچه امروزه شــام غریبان با روشن کردن 
شــمع ها برگزار می شود اما درگذشته این چنین نبود و هیئت ها در غروب 

آفتاب قبل از اذان مغرب بیرون می آمدند.
وی ادامه داد: بعد از غروب، شام غریبان شهدا آغاز شده و ۲ بیرق به صورت 
افقی بین ۲ دسته حرکت می کرد و ۲ دسته ۲ نوحه می خواندند که دسته 
پیشین نوحه »فاطمه بیا امشب دشت کربلا بنگر- بی کفن حسین است 
روی نیزه ها بنگر« را خوانده و ســپس می نشســت و دسته دوم با حرکت 
نوحه »شــه بی کفن است امشــب- عریان بدن است امشب- انگشتر شاه 
دین- دســت دشمن است امشب« را می خواند و حرکت می کردند و پس 
از پایان نیز می نشســتند و بدین ترتیب ۲ دسته حرکت می کردند؛ که در 

حال حاضر این رسم نیز خیلی دیده نمی شود.
ایــن قزوین پژوه بیان کرد: شــاید تنها آیینی که مختص ســوگواری زنان 
قزوینــی در مصیبت کربلاســت و قریــب به یقین در هیچ شــهری وجود 
ندارد، برگزاری تشییع نمادین پیکر مطهر شهدای کربلا در سومین روز از 
شهادت امام حسین )ع( است به این صورت که بعد از واقعه کربلا کسی 
از ترس یزید جرأت نمی کرد پیکر مطهر شهدای کربلا را دفن کند که زنان 
»طایفه بنی اسد« جمع شــدند و اقدام به دفن پیکر یاران این امام همام 
کردند، در این مراســم که روز ســوم امام حسین )ع( برگزار می شود زنان 
قزوینی به صورت نمادین پیکر ۷۲ شــهید کربلا را از امامزاده اســماعیل 
)ع( تا امامزاده حســین )ع( به دوش می کشــند و آقایان در این مراســم 

دخالتی ندارند.
از »طشت گذاری« تا »طبق گردانی« 	

وی خاطرنشان کرد: رسمی که در گذشته وجود داشت و الان هم کمابیش 
برگزار می شــود، آیین »طشــت گذاری« است که بیشــتر آذری زبان های 
اســتان قزوین در آســتانه ورود به ماه محرم انجام می دهند.  آیین طشت 
گذاری به مناســبت آغاز ماه محرم الحرام در برخی از مســاجد و تکایای 
استان قزوین با حضور هیئت مذهبی و سوگواران امام حسین )ع( برگزار 

می شود.
ســلیمانی اظهار کرد: این آیین از ســنت های رایج دوستداران اهل بیت 
)ع( اســت که اغلب در بین مــردم آذری زبان ســاکن قزوین صورت می 

گیرد و در آن عزاداران و ســوگواران امام حســین )ع( طشتی را که داخل 
آن مقداری آب قرار دارد، به نشــانه تشنگی امام حسین )ع( و یارانش در 
صحرای کربلا به روی دست گرفته و با نوحه سرایی در اطراف آن، مراسم 

عزاداری ماه محرم و پوشیدن لباس های سیاه را آغاز می کنند.
وی افزود: یکی از آیین هایی که از ســنت های خاص شــهر قزوین است 
و در غالب نقاط اســتان در شــهرها مشــاهده می شــود »طبق کشِی« یا 
»طبق گردانی« است که در فهرست میراث ملی به ثبت رسیده و در نقاط 
دیگر کشــور دیده نمی شــود و فقط در دو ســه دهه اخیر در تهران طبق 

چراغ حمل می شود اما این رسم، خاص قزوینی ها است.
این کارشــناس قزوین شناســی ادامه داد: طبََق از جنس چوب به ارتفاع 
۱.۵ متر و قطر یک متر به صورت مدور اســت و بیشــتر قســمت های آن 
آیینه کاری و با چراغ های رنگی زینت پیدا می کند و در ایام عزاداری امام 
حسین )ع( به ویژه از شب هفتم دسته های عزاداری این طبق استوانه ای 

را بر سر گذاشته، حمل و می چرخانند و آداب و آیین خاص دارد.
برگزاری آیین »چهل منبر« توسط قزوینی ها در گذشته 	

وی گفــت: یکی دیگر از آئین های قزوین که از دوره قاجار وجود داشــت 
و در ایام عزای حســینی به ویژه تاسوعا و عاشورا برگزار می شد و در حال 
حاضر در برخی از نقاط کشور همچنان برپاست و به رسم محلی آن شهر 
تبدیل شــده آئین »چهل منبر« بود. »چهل منبر« حدود 9۰ ســال پیش 
جزو آئین ما بود اما بعد از ممنوع شــدن برگزاری علنی عزاداری حسینی 
در دوره پهلوی اول، ســابقه چندانی در برگزاری آن در قزوین نداشته ایم، 
درواقع یکی از نذورات در شــب عاشــورا پای برهنــه رفتن به ۴۰ مجلس 

روضه خوانی یا هیأت مذهبی بود که به آیین »چهل منبر« معروف بود.
ســلیمانی بیان کرد: یکی از منبرها در خانــه امام جمعه در محله آخوند 
بــود که از عصر نهم محرم زن و مرد دســته به دســته به دفتر امام جمعه 
می آمدند و در منبری که روحانی در مصیبت آل الله )ع( ســخن می گفت 
شــمع روشن می کردند، منبر را می بوسیدند و می رفتند؛ بانویی هم کنار 
منبر بود و پس از رفتن زائرین شــمع ها را خاموش می کرد و روی هم قرار 
می داد که نوعی ســبک و سیاق عزاداری بود، بعد از ممنوعیت عزاداری 
علنی توســط رضاخان تقریباً این رســم دیگر در قزوین اجرا نشــد اما در 
برخی از مناطق کشور همچون لاهیجان استان گیلان همچنان این رسم 

اجرا می شود.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از آیین های جالبی که از دوره قاجار در عزای 
حســینی در قزوین متداول و برقرار می شــد، آیین »طــوق درآوردن « بود 
که در خانه امام جمعه در محله آخوند انجام می شــد و قزوینی ها به این 
خانه، »خانه طوق درآورها« می گفتند که آیین طوق گردانی، علم بندانی و 
علم گردانی همچنان در قزوین و برخی از نواحی قزوین مرســوم اســت و 
به برکت عزاداری امام حسین )ع(، طوق هایی در هیأت ها قابل مشاهده 

است.
این قزوین پژوه تصریح کرد: طوق یک تیغه فلزی است که عصر تاسوعا در 
طشت آب می گذارند و مردم به عنوان نذر و تبرک از آن استفاده می کنند؛ 
طوق تیغه ای نظیر سرنیزه تفنگ و راست و صاف به طول ۵۰ سانتیمتر و 
عرض ســه سانتیمتر است که نوک آن تیز مانند قداره تیز و متمایل است 
و یک طرف آن به نام امام حسن )ع( و سمت دیگر آن به نام امام حسین 

)ع( مُهر شده است.
سوگواری در محوطه »چنار خونبار« زرآباد 	

وی در ادامه به رسوم سایر نقاط استان قزوین پرداخت و گفت: سوگواری 
در محوطه امامزاده علی اصغر زرآباد نیز به گذشته های دور بازمی گردد و 
در آن آئینی به نام »شور گرفتن« است که از شب عاشورا تا طلوع خورشید 
روز عاشــورا دسته ها به امامزاده رفته و دور »چنار خونبار« زرآباد گروه های 

سینه زنی تشکیل می دهند که هیجان و شور شکل می گیرد.
ســلیمانی بیان کرد: رســمی کــه در مناطق الموت، تاکســتان، آبیک و 
برخی دیگر از روستاها و مناطق اســتان وجود دارد، »عَلمَ گردانی« است 
کــه در آغاز محرم و در مناطقی از پنجم محرم، علم برهنه را در روســتاها 
می چرخاندند و مقابل منازل ســاکنین می ایستادند. اهالی با دود کردن 
اســفند و قربانی کــردن، با نذر و نیازی که داشــتند روسری، شــال و یا 
دستمالی را به این علم می بستند که هنوز هم این مراسم برگزار می شود. 
این علم در روز عاشورا به حرکت در می آمد و در واقع نماد نذر و نیاز مردم 

آن منطقه یا روستا بود که در شهر قزوین مرسوم نیست.
قزوین خاستگاه تعزیه خوانی در ایران 	

مجتبی عباســی، کارشــناس مردم شناســی پیرامون فرهنــگ عزاداری 
قزوینی ها در ماه محرم به ایسنا گفت: یکی از آئین های مربوط به عزاداری 
ماه محرم در قزوین که در ماه صفر نیز اجرا می شود، تعزیه خوانی است. 
تعزیه خوانی از آئین های ویژه عزاداری عاشورایی در قزوین است که ریشه 
آن به دوران صفویه بازمی گردد و هنوز نیز در ایام محرم و صفر در بعضی 

مناطق قزوین و روستاهای اطراف برگزار می شود.
وی خاطرنشــان کرد: تعزیــه نوعی نمایش مذهبی به شــمار می رود که 
شخصیت های آن واقعه کربلا روایت کرده و به ایفای نقش شخصیت های 
آن می پردازنــد. به دلیــل قدمت بــالای قزوین در تعزیه، هــر زره بافی 
روستای حصار خروان نیز به ثبت ملی رسیده و تعزیه های دهه اول محرم 
این روستا در ســطح کشور کم نظیر و زبانزد است و بسیاری از مردم را از 

راه های دور و نزدیک به خود می کشاند.
با گذر زمان ممکن اســت برخی از آئین های عزاداری در استان قزوین و 
سایر نقاط کشــور به فراموشی سپرده شود اما همچنان به فرموده معمار 
کبیر انقلاب، امام خمینی )ره( این محرم و صفر اســت که اســلام را زنده 
نگه داشــته و هنوز پس از گذشت بیش از ۱۴۰۰ سال قیام سیدالشهدا 
)ع( در برابر ظلم پیوسته بر ورق های تاریخ بشریت می درخشد و مردمان 
در تمام نقاط جهان در سوگ امام حسین )ع( و ۷۲ تن از یاران وفادارش 

مراسم برپا می کنند تا همچنان راه حق و حق طلبی ادامه داشته باشد.

یادداشت خبر / گزارش

آداب  ورسوم عزاداران حسینی در قزوین از گذشته تا امروز

آل وردی، مدیر شعب بانک مسکن استان قزوین خبر داد:

پرداخت 123 هزار میلیارد ریال 
تسهیلات ساخت 

مدیر شعب بانک مسکن استان قزوین گفت: در راستای تسریع در 
اجرای طرح نهضت ملی مسکن در استان بیش از ۱۲۳ هزار میلیارد 

ریال تسهیلات پرداخت شده است.
مهدی آل وردی اظهارداشت: با پرداخت بیش از ۱۲۳ هزار میلیارد 
ریال تسهیلات احداث مسکن بعنوان بانک پیشتاز در این عرصه 
هستیم و توانسته ایم حدود ۱۷ درصد سهم  شبکه بانکی استان 

رادر پرداخت تسهیلات را به خود اختصاص دهیم.
وی بیان کرد: با همه محدودیت های منابع مالی در راستای گره 
گشایی از مشکلات مردم و انجام ماموریت های محوله در دولت 
سیزدهم تلاش کردیم تا نیازهای تسهیلاتی بخش مسکن را تامین 
کنیم و با همکاری صمیمانه به تسریع در اجرای طرح نهضت ملی 

کمک کرده ایم.
مدیر شعب بانک مسکن استان قزوین تصریح کرد: از زمان آغاز 
تعداد ۱۸ هزار و ۶۴  طرح نهضت ملی مسکن در استان قزوین 
واحد به بانک مسکن استان معرفی و منجر به عقد قرارداد شد و در 
حال حاضر ۸۵ هزار و 9۰۰ میلیارد ریال برای ۱۸ هزار و ۶۴ واحد 

پرداخت شده است.
آل وردی یادآورشد: تسهیلات سهم الشراکه مبلغ ۵۰ هزار میلیارد 
ریال معادل ۵۸ درصد است و این طرح ها از پیشرفت فیزیکی ۵۳ 

درصدی برخوردار شده است.
این مدیر بانکی اظهارداشت: بانک مسکن استان قزوین در راستای 
اجرای پروژه های نهضت ملی مسکن ، پیشگام است و همه توان 
خود را بکار بسته ایم تا واحدها بسرعت تکمیل شده و در اختیار 

متقاضیان قرار گیرد و رضایت مردم جلب شود.
مدیر شعب بانک مسکن استان قزوین بیان کرد: تسهیلات بانکی با 
ارقام مختلفی ابلاغ شد و در نهایت میزان سقف آن از ۳۵۰ میلیون 
تومان به ۵۵۰ میلیون تومان افزایش یافت و شاهد گره گشایی از 

مشکلات مردم بودیم.
به ۱۸  از ۲۳ درصد  وی اظهارداشت: تعدیل نرخ سود تسهیلات 
درصد از دیگر اقدامات خوب دولت سیزدهم بود که خوشبختانه در 
اجرای آن در استان قزوین نیز پیشگام بودیم و در کشور صاحب 

رتبه برتر شدیم.
اول  سال  دو  در  گفت:  هم  اقساط  میزان  خصوص  در  وردی  آل 
بایستی وام گیرندگان ماهانه ۵ میلیون و 9۰۰ هزار تومان برای 
اقساط خود پرداخت کنند که این طرح نیز در استان عملیاتی شده 
و متقاضیان اختیار دارند از شرایط اقساط عادی و یا پلکانی نیز 

استفاده کنند.
وی تصریح کرد: بانک مسکن تنها بانکی است که به همه تکالیف 
استان  مسکن  در  ملی  نهضت  تسهیلات طرح  پرداخت  در  خود 

قزوین عمل کرده است.

سیاهکالی مرادی، مدیرکل آموزش و پرورش استان قزوین:

 دریافت وجه هنگام 
ثبت  نام و توزیع کارنامه ممنوع است 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قزوین گفت: دریافت وجه هنگام 
ثبت  نام و توزیع کارنامه ممنوع است و در صورت مشاهده با متخلف 

برخورد می شود.
اداره کل  همفکری  شورای  جلسه  پنجمین  در  مرادی  سیاهکالی 
آموزش وپرورش که در محل سالن جلسات شهید چگینی برگزار 
شد اظهارداشت: دریافت وجه نقدی هنگام ثبت نام و توزیع کارنامه 
ممنوع است و مدیران مدارس فقط مجاز به دریافت هزینه کتاب 

درسی و بیمه هستند.
وی افزود: اولیای گرامی برای ثبت نام فرزندان خود به مدرسه محل 
استفاده  و  ایجاد مسائل حاشیه ای  از  و  باشند  قانع  کروکی خود 
سال  طول  در  که  درصورتی  و  کنند  خودداری  صوری  قولنامه  از 
تحصیلی صوری بودن قولنامه ثابت شود، علیه اولیای متخلف به 

دادگستری اعلام جرم خواهد شد.
این مدیر تاکید کرد: نظام تعلیم و تربیت استان در مسیر ایجاد و 
لحاظ  از  تا تمامی مدارس  آموزشی تلاش می کند  تحقق عدالت 

کیفیت تقریبا در یک سطح قرار گیرند.
سیاهکالی مرادی با اشاره به لزوم وجود راه ارتباطی بین اولیا و اداره 
کل تصریح کرد: اولیای عزیز می توانند درصورت مشاهده هرگونه 
تخلف، شکایات خود را مستقیم و به صورت مستند به شناسه @

Caspianmedu در پیام رسان شاد ارسال کنند.

رییس اداره تجهیزات پزشکی 
معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی قزوین:

لنزهای چشمی وارداتی با قیمت دولتی در 
مراکز درمانی استان قزوین عرضه می شود

علوم  دانشگاه  دارو  و  غذا  معاونت  پزشکی  تجهیزات  اداره  رییس 
به بیماران،  ارتقای خدمت رسانی  با هدف  پزشکی قزوین گفت: 
شفافیت در زنجیره توزیع و جلوگیری از احتکار و قاچاق، لنزهای 
چشمی وارداتی، با قیمت دولتی، در مراکز درمانی استان قزوین 

عرضه می شود.
طاهره دینکانی افزود: با توجه به مشکلات به وجود آمده در تامین 
لنز داخل چشمی )آفاکیای محفظه خلفی( و گران فروشی های 
رصد شده این محصول؛ با هدف ارتقای خدمت رسانی به بیماران، 
شفافیت زنجیره توزیع و جلوگیری از احتکار و قاچاق این کالا و 
همچنین دسترسی عادلانه تمام بیماران به لنزهای داخل چشمی، 
اداره کل تجهیزات پزشکی سازمان غذا و دارو وزارت بهداشت، برای 
هر مرکز درمانی و بر اساس مصرف ماهانه اش، حواله لنزهای داخل 

چشمی صادر می کند.

شهرداری ها جور کم کاری دستگاه های 
دیگر را می کشند

محبوبه امیدوار   || 

ارائه  با  که  است  مستقل  و  غیردولتی  عمومی،  نهادی  شهرداری 
نیازهای مردم  به رفع  خدمات گوناگون عمرانی، رفاهی و شهری 
با  می برد.  بهره  شهروندان  مشارکت  از  امور  انجام  در  و  پرداخته 
گسترش شهرها و پيچيده شدن زندگی شهری وظايف و اختيارات 
سازمان شهرداری نيز دچار تحول شده است، امروزه علاوه بر آن 
وظايف سنتی كه خود از نظر شكل و وسعت دچار تحول عميق 
شده، هزاران وظيفه كوچك و بزرگ ديگر بر عهده شهرداريها قرار 
گـرفته است. مطـرح شـدن مـوضـوعاتي همچون مقابله با مشكل 
ساخت  نشيني،  حاشيه  صوتی،  آلودگي  هوا،  آلودگي  ترافيك، 
زیست،  محیط  فرهنگی،  فضاهای  كمبود  و  غيرمجاز  سازهای  و 
بهداشت و سلامت در عرصه وظايف و اختيارات شهرداری موجب 
شده تا عرصه مديريت شهرداری به يكي از پيچيده ترين عرصه های 
مديريت عمومی تبديل شود و از اين طريق نهاد شهرداری به يكي 
روزانه  زندگي  براي  رسانی  خدمات  متولي  نهادهای  مهمترين  از 

شهروندان از زمان تولد تا وقت مرگ تبديل شود.
به عبارت دیگر شهرداری ها  که زمانی محدوده وظایف شان صرفاً 
به چند فعالیت خدماتی محدود می شد، اکنون باید با برنامه ریزی 
گسترده تری، رفاه فردی و اجتماعی را در شهر ها  فراهم آورند؛ رفاهی 
که تحقق آن وابسته به انجام دامنه بسیار گسترده ای از اقدامات و 
فعالیت ها از جمله مدیریت محیط زیست، مدیریت زیرساخت ها ی 
شهری، ساماندهی کودکان خیابانی و آسیب ها ی اجتماعی، فعال 
نمودن بخش خصوصی، مدیریت مجموعه ها ی تجاری، اجتماعی 

و... است.
سه شنبه های مردمی که به عنوان تکلیفی برای ادارات و شهرداری 
ها یک روز باید برای مراجعه حضوری شهروندان اختصاص یابد، 

روزهای پرترافیک این دستگاه ها است.
شهرداری محمدیه در روزهای سه شنبه با حجم فراوانی از مراجعه 
شهروندان روبروست که با توجه به حضور چندباره نگارنده در این 
جلسات با انبوهی از مراجعه کنندگانی برخورد می کنیم که بالواقع 
با وظايف و قوانین شهرداری ها آگاهی ندارند و این مجموعه شهری 

جور کم کاری سایر دستگاه های اجتماعی را می کشد.
حجم مراجعات به شهرداری محمدیه؛ شهروندان و یا مددجویان 
بهزیستی و کمیته امداد و یا بیمارانی هستند که به دلیل عدم تمکن 
مالی و اوضاع نامساعد معیشتی از شهردار درخواست تسهیلات، 
نامه برای بستری در بیمارستان، تامين شغل، رفع مشکل چک های 
برگشتی و... را دارند که هیچکدام از این موارد از وظايف شهرداری 

ها نیست. 
اما مهندس پیری شهردار توانمند محمدیه 

به حكم تجارب علمی و عملی خود و با توجه به مراجعات گسترده 
شهروندان به این شهرداری به ارایه خدمات اجتماعی)رفاه و تامين 
اجتماعی( روی آورده است تا زمینه ارتقا كيفيت زندگی شهروندان 

فراهم شود.
شاخصهای  نظر  از  كه  شهروندانی  است:  معتقد  پیری  مهندس 
كيفيت زندگی در شرايط مناسبی قرار نداشته باشند، قطعاً  نمی 
و  از جمله كوچه  و مشاعات عمومی شهری  ها  در محيط  توانند 
خيابان، پارک ها، استفاده از حمل ونقل عمومی و...( رفتارهای 

مناسب و استاندارد داشته باشند. 
وی می گوید: تا كيفيت زندگی شهروندان ارتقاء نيابد و به نيازهای 
اجتماعی و اقتصادی آنان توجه نشود قطعاً  نمی توان انتظار داشت 
كه آنان عليرغم مشكلات، كمبودها و ناهنجارهای موجود در خانه، 
بتوانند در شهر نیز رفتارهای استاندارد و مناسبی از خود بروز دهند.

مهندس پیری ادامه می دهد: الگوی توسعه پايدار شهری با توجه 
به كيفيت زندگی شهروندان حاصل می شود و تامين زيرساختهای 
زيربنايی شهری در حوزه ترافيك، حمل و نقل عمومی ، مشاعات 
اقتصادی  و  نيازهای اجتماعی  به تامين  ... بدون توجه  و  شهری 
شهروندان و بدون ارتقاء شاخص های كيفيت زندگي آنان )سلامت 
و  ميسر  و...(  آينده  به  اميد  و  خاطر  آرامش  تامين    ، معيشت    ،
مقدور نخواهد بود و به همين سبب شهرداری محمدیه وارد حوزه 
ارائه "خدمات اجتماعي و اداری"به شهروندان شده است که اگر چه 
تنگناهایی در این خصوص وجود دارد  اما توجه به این موضوع نیز 

در رویکرد شهرداری محمدیه قرار گرفته است.

حسینی، مدیر سرمایه گذاری 
سازمان جهادکشاورزی استان قزوین: 

۴۰ طرح کشاورزی استان قزوین 
تسهیلات بانکی دریافت کردند 

سید محمدرضا حسینی مدیر سرمایه گذاری سازمان جهادکشاورزی 
استان قزوین گفت : ۴۰ طرح کشاورزی استان از محل  تسهیلات 
تبصره ۱۸ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ موفق به دریافت تسهیلات 

بانکی شدند.
وی افزود: این تعداد طرح کشاورزی موفق به دریافت یک هزار و 

۷۳۲ میلیارد ریال تسهیلات بانکی شدند.
قزوین  استان  جهادکشاورزی  سازمان  گذاری  سرمایه  مدیر 
خاطرنشان کرد: از محل تسهیلات یاد شده ۱۱9 طرح کشاورزی 
به  تسهیلات  قالب  در  ریال  میلیارد   ۴۰۰ هزارو  شش  اعتبار  با 
بانک های عامل استان معرفی شدند که ۴۰ طرح موفق به دریافت 

تسهیلات شدند.
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مرضیه اردکانی ||

چند ســال پیــش، قبــل از تولد وســایل ارتباطی هوشــمند و فضای 
مجــازی، در شــهر قزوین شــایعه ای بر  سر زبان ها افتــاد که تا چند 
روزی مردم شــهر را سرگرم کرد. پیدا شــدن یک شــهر خیلی کوچک 
در نزدیکــی قزویــن بــا آدم هایــی که به اندازه کف دســت هســتند؛ 
خــبر هیجان انگیزی بود که بین شــهروندان پخش شــد و عده ای را 
به بیرون شــهر کشــاند. واکنش ها به این خبر متفــاوت بود. عده ای 
آن را بــاور کردنــد و با امیدواری از رویت این موجــودات، راهی آدرس 
های احتمالی شــدند. عده ای هم با تمام هیجانی که داشــتند اما به 
دلیل ترس از انگ زودباوری و ســاده لوحی، در انتظار خبرهای جدید 
ماندند. عده ای هم در ظاهر به این خبر و پذیرش این موضوع توسط 
بعضی شهروندان خندیدند؛ اما آنها هم در ذهن خود، با تایید یا انکار 
این موضوع درگیر شــده بودند. به هر صورت این شــایعه مدتی بر سر 

زبان ها بود و منبع شیوع آن هیچ وقت مشخص نشد. 
ایرانــی ها صفــات ممتازی دارند کــه باعث افتخار و مباهات اســت. 
عاطفی، پر احســاس، باهوش، مهمان نواز، خانواده دوســت و خیلی 
از ویژگی هایی که از نشــانه های بارز جماعت ایرانی است. اما نباید 
انــکار کنیم که یکی از صفات اخلاقی خیلی از ما ایرانی ها زودباوری 
اســت. عده ای اعتقاد دارنــد که زودباوری در فرهنگ ایرانی، ریشــه 
در نوعــی بلاهت کمرنگ دارد. اگر بخواهیــم زودباوری را معنا کنیم؛ 
باید بگوییم که به شــخصی زودباور می گوییم که سخن دیگران را بی 
درنگ و بدون اندیشه می پذیرد و باور می کند و زود اعتقاد و سطحی 
نگر اســت. البته زودباوری صرفا از خصوصیات ایرانی ها نیست؛ بلکه 
انســان های زیادی در سراسر دنیا هســتند که خیلی سریع به اخبار 

جدید و عجیب، واکنش مثبت نشان می دهند. 
این روزها با ورود جنجالی یک حیوان بازیگوش به نام همستر در قالب 
یک بازی مجازی در شبکه اجتماعی تلگرام و سرگرم شدن عده زیادی 
از کاربــران فضای مجازی و پیشــتازی ایرانی هــا در این امر با رویای 
پولدار شــدن، شــاهد اخبار و عکس العمل های زیادی در این زمینه 
هســتیم که بار دیگر زودباوری ایرانی ها را نمایان کرده است. جدای 
از درست یا نادرستی سود بردن از این بازی تلگرامی، استقبال فراوان 
ایرانی ها از این بازی به نســبت دیگر نقاط جهان باعث شده است تا 

بار دیگر در خصلت زودباوری و خوش باوری ایرانی ها تامل کنیم. 
همه چیز از زمانی آغاز شــد که شــبکه اجتماعی تلگــرام در رقابت با 
ســایر پلتفرم ها از رمز ارز مخصوص به خود رونمایی کرد و مدتی بعد 
موضــوع رســمیت گرفتن مبادله ایــن رمز ارز در بیــن کاربران فضای 
مجازی فراگیر شــد. طبق گفته کارشناســان در این زمینه، وقتی یک 
پــروژه ایــردراپ یا ارز دیجیتــال رایگان توزیع شــده، در صرافی های 
رمز ارز لیســت می شــود؛ امکان خرید وفروش پیدا می کند و دارای 
ارزش می شــود. سپس در همین راستا یک بازی تلگرامی به نام نات 
کوین در این فضا شــکل گرفت که کاربران توانستند با استخراج سکه 
و لیســت شــدن آن در بورس های مختلف در آن بازی به ســود خوبی 
برســند و در ادامه پروژه های مشابه نات کوین در فضای تلگرام کلید 
خورد. این اخبار باعث شــکل گیری موجــی از اظهار نظرات مختلف 
در مورد رمزارزهــا و کوین های دیجیتال در ایران گردید و با ورود یک 
حیــوان بامــزه در یک بازی جدید در همین زمینه به اوج خود رســید. 
همســتر کامبت از فروردین ماه سال جاری در فضای تلگرامی معرفی 
شــده و به مــرور کاربران زیادی را به خود جــذب کرد. تب این بازی و 
هیجان پولدار شدن تا جایی پیش رفت که طبق آمار جهانی از همان 
اوایل در کمتر از یک هفته بیش از ۶۰ میلیون کاربر تلگرام در جهان 
سراغ بازی همستر رفتند و اکنون به بیش از ۱۶۰ میلیون نفر رسیدند. 
ایــن بازی به این صورت اســت که بازیکن بــا کلیک و ضربه زدن روی 
شکلک همستر در صفحه، امتیاز می گیرد و این امتیازات طبق وعده 
های داده شــده در این فضا شــاید سرنوشتی مانند نات کوین داشته 
باشــند. می شــود گفت که این بازی از چند قســمت ســاده و جزیی 

تشکیل شده اســت. اما نکته مهم در فراگیری این بازی این است که 
هنوز هیچ کارشناس و متخصصی در این زمینه نتوانسته به طور یقین 
سودآور بودن یا کلاهبرداری در این بازی را مشخص کند. عده ای هم 
اعتقاد دارند که احتمالا دلایل اقتصادی، سیاسی و اجتماعی مهمی 
پشــت این ماجرا است که باید بررسی و به آن پرداخته شود. اما با این 
وجود کاربران ایرانی در استقبال از این بازی پیشتاز هستند و هر روز 
شاهد ورود افراد بیشــتری به این شبکه مجازی هستیم که قبلا از آن 

خارج شده اند.
افزایش تعداد همســتربازها و به اصطلاح بالا گرفتن جنون همستر در 
کشــور ما به اندازه ای شــد که بحث و گفت وگو در مورد آن به غیر از 
فضای اقتصادی، وارد انواع فضاهای مذهبی، طنز، پلیس فتا، جامعه 
شناسی، انواع رسانه، صدا وسیما و غیره گردید. در این زمینه چند نفر 
از مراجع تقلید نســبت به شرعی بودن ســود این بازی، نظرات خود را 

ابراز کردند.
در این میان ســخنگوی مرکز ملی فضای مجازی درباره هک حســاب 
های کاربران در حین بازی همســتر هشدار داد و عنوان کرد که شیوه 
جدید ماین کردن ارز دیجیتال با استفاده از این بازی، بستر مناسبی 
برای هکرها و سارقان است. معاون فرهنگی و اجتماعی پلیس فتا هم  
اخیرا اعلام کرده است که پلیس  فتا به موضوع این بازی تلگرامی ورود 
کرده و در حال ارزیابی تهدیدات و آسیب های احتمالی بازی همستر 
کامبت هســتند. شــایان ذکر اســت که طبق گفته پلیس فتا تاکنون 
۱۸ پرونده کلاهبرداری در خصوص بازی همستر تشکیل شده است. 

طبق آمار داده شــده، مردم بعضی از اســتان ها استقبال بیشتری از 
همســتر کوین کردند که استان قزوین با نمره ۸۶ از ۱۰۰ یکی از آنها 
است. در راستای تهیه این گزارش با چند نفر از شهروندان قزوینی در 
ارتباط با همستر کامبت و علت خوش بین بودن یا بدبین بودن آنها به 

این بازی گفت و گو می کنیم.
علی یک جوان ۲۸ ســاله و دانشــجوی کارشناســی ارشــد مهندسی 
عمران از خوش بین ها به این بازی اســت که بیشــتر از دو ماه اســت 
بازی همستر را ادامه می دهد. او در پاسخ به ما می گوید: شک نکنید 
که این بازی صد درصد به پول می رسد. سکه های همستر مانند نات 
کوین به عنوان زیر مجموعه تن، فهرست و قابل معامله می شود. این 
ســکه ها مثل اســتیبل کوین ها که گروهی از رمز ارزها می باشــند؛ 
پشــتوانه های قوی داشته و آن پشتوانه ها دلار است. به نظرم افرادی 

که با این بازی مخالف هستند؛ با رمز ارزها آشنایی کامل ندارند.
ریحانه ۳۱ ســاله و کارمند از دسته بدبین ها به این بازی بوده و علت 
ایــن امــر را تفکر واقعیت گرایانه و منطقی خــودش می داند و عقیده 
دارد: مــن بــه هیچ وجه وارد این برنامه ها و یا بازی های شــبکه های 
مجازی نشده و نخواهم شد. این روزها تلگرام قلمرو بازی همستر شده 
و کاربــران زیادی را به خود جذب کرده اســت. اما تا این لحظه هنوز 
هیج کارشــناس و یا مسوولی، به پول رسیدن این بازی را تضمین و یا 
تایید نکرده اســت. من بعید می دانم این شبکه به این راحتی به این 
تعــداد از کاربران که الان تعداد آنها از ۱۵۰ میلیون نفر هم گذشــته 
اســت؛ سود خوب برساند. تصور این که میلیون ها نفر کاربر اینترنتی 

از این روش به بازی گرفته شــده باشــند؛ دردناک است. اما اگر سود 
رســانی آن حتمی بود؛ باز هم من وارد آن نمی شــدم. من ترجیح می 
دهــم با اتکا بــه توانمندی خودم و کار و مــدرک تحصیلی که دارم به 

درآمد برسم. 
جلال یک فروشنده کالاهای تزیینی به خبرنگار هفته نامه مینودر می 
گوید: خواهش می کنم از بازی همســتر بد ننویســید. مردم را بدبین 
نکنیــد. اجازه بدهیــد در این وضعیت خراب اقتصــادی، مردم به یک 
ســودی برســند و آن را به یک زخم زندگی خود بزنند. من تا الان وارد 
این بازی نشدم و الان پشیمان هستم و تصمیم دارم وارد آن شوم. ولی 
دوستان زیادی دارم که از دو ماه قبل آن را بازی می کنند. با توجه به 
این که همستر کامبت همانند نات کوین است و پایان موفقیت آمیزی 
که نات کوین در ماه های اخیر داشته است؛ من اطمینان دارم که این 
بازی به درآمدزایی می رســد و یک کمکی برای مردم ما می شــود. از 
نظر من تلگرام یک شبکه خارجی است و هکرهای داخلی نمی توانند 
از طریق این برنامه، حســاب ها و اطلاعات شــخصی ما را هک کنند. 
هکرهای خارجی هم به که حساب های ما دسترسی ندارند. پس نباید 

واهمه هک شدن را داشته باشیم. 
مســعود یک جوان ۲۱ ساله به جریان این بازی نه خوش بین است و 
نه بدبین. اما با این وجود از کاربرانی اســت که نزدیک یک ماه اســت 
همستر را بازی می کند. او با لبخند و خونسردی به ما پاسخ می دهد: 
واقعا نمی دانم همســتر کامبت به درآمد می رســد یا نه. اما با توجه به 
ســابقه خوب رمز ارزهــا در ماه های اخیر و برای ایــن که در ماه های 
آینده پشیمان نشوم؛ یک ماهی است که آن را بازی می کنم. شاید به 

پول نرسم. اما با بازی کردن آن ضرری را متحمل نمی شوم. 
ســیما طالبی یک کنشــگر اجتماعی در این ارتباط توضیح می دهد: 
در هفته های اخیر شــاهد هستیم که خیل عظیمی از کاربران فضای 
مجازی به ســمت بازی همســتر کامبت در تلگــرام روی آورده اند که 
کاربران ایرانی در این مسیر پیشتاز هستند. اکنون این کاربران نه تنها 
در فضای شخصی خود بلکه در فضاهای عمومی مانند خیابان، پارک، 
وسایل نقلیه عمومی، صف خرید نان و سایر اماکن در حال ضربه زدن 
به شکم یک حیوان بامزه به نام همستر در تلفن همراه خود هستند تا 
سکه های مجازی کسب کنند و احتمال می دهند که این سکه ها در 
ماه های آینده به پول واقعی تبدیل شوند. در حالی که از همان ابتدا 
عده ای از کارشناســان فضای مجازی عنوان کردند که قیمت همستر 
کامبت تا زمانی که در صرافی ها تعریف نشود؛ مشخص نخواهد شد و 
حتی معلوم نیســت که این همستر در نهایت سرنوشت سودآوری مثل 
نات کوین داشــته باشــد. اما تعداد زیادی از کاربــران صرفا به دلیل 
نگرانی از دســت دادن یک فرصت خوب درآمدزدایی و نگاه رقابتی به 
سایر افراد و همچنین رسیدن به یک سود خوب بدون زحمت وارد این 

بازی یا برنامه می شوند.
در حالــی کــه در این راه یک تحقیق درســت و منطقــی نمی کنند و 
هشدارها را نادیده می گیرند. متاسفانه زود باوری در کنار ویژگی های 
خوب و پســندیده ایرانیان همیشه وجود داشته که بعضا باعث ضرر و 

زیان دیدن آنها می شود.  
شایان ذکر است که طبق آخرین اخبار در این زمینه، به تازگی مقامات 
روســیه، ازبکستان و اوکراین به کاربران بازی تلگرامی همستر هشدار 
دادنــد که از این بازی که وعده ثــروت راحت را می دهد؛ دور بمانند. 
زیــرا محققان کمپینی را شناســایی کردنــد کــه در آن هکرها از این 
بازی برای دسترســی یافتن به کیف رمزارز کاربران و خالی کردن آنها 

استفاده می کنند.    
اما نکته مهم در این جریان این است که ما فاصله زیادی با ارائه دانش 
و ســواد کافی در زمینه حوزه رسانه ها و فضای مجازی و به ویژه نحوه 
درآمدزایی و کسب وکار در این فضا و فرهنگ سازی و اطلاع رسانی در 
زمینه خطرات و تبلیغات فریبکارانه در شــبکه های مجازی داریم. لذا 
کم کاری و کوتاهی در این زمینه باعث بروز ناهنجاری ها و آسیب های 

روانی، اقتصادی و فرهنگی در سطح جامعه می شود.  

محمدامین نایبی ||
نمایندگی وزارت خارجه اســتان قزوین پس از گذشت ۱۰ سال با وجود 
ظرفیت های بســیار در راستای تحقق رشد صادرات و تعاملات فرهنگی 

همچنان در سکوت خبری و خاموشی به سر می برد. 
برای نخستین مرتبه در دوره فتحعلی شاه قاجار تشکیلات روابط خارجی 
کشور »وزارت« نامگذاری شد، بر اساس فرمان فتحعلی شاه در ماه ذیحجه 
سال ۱۲۳۶ هجری قمری که مصادف با شهریورماه سال ۱۲۰۰ هجری 
شمســی بود، به طور رسمی مســئولیت وزارت خارجه با عنوان »انتظام 
مَهامّ وزارت خارجه« به عبدالوهاب نشاط اصفهانی ملقب به معتمدالدوله 

تفویض شد.
از آن زمان تاکنون تعداد زیادی در کشــور ایران انتخاب شــدند که وزیر 
کنونی یعنی حسین امیر عبداللهیان، یکصد و دومین وزیر خارجه ایران از 
زمان راه اندازی این وزارت در کشور است که در تاریخ سوم شهریور سال 

۱۴۰۰ به این مسئولیت منصوب شد.
وزارت امور خارجه کشــور جمهوری اســلامی ایران برای تسهیل در امور 
ایرانیــان و بازرگانــان و عبــور و مرورهای مرزی در چند اســتان کشــور 
نمایندگی وزارت امور خارجه دایر کرده که شامل اردبیل، مشهد، بیرجند

، کرمانشاه، قزوین، کیش، قم )امور طلاب و طلبه های خارجی( اصفهان، 
بوشهر، یزد، ساری، تبریز، کرمان، شیراز و لارستان است.

در روز شــانزدهم مــرداد ســال ۱۳9۲ منوچهر حبیبی، معاون اســبق 
استاندار قزوین افتتاح مرکز نمایندگی وزارت امور  خارجه در شهر قزوین 
را اعلام کرد و این نمایندگی به صورت رسمی با حضور وزیر امور  خارجه و 

مسئولان عالی رتبه استان افتتاح و راه اندازی شد.
ایــن نمایندگی با توجه به ظرفیت های کشــاورزی، صنعتی و معدن در 
اســتان راه اندازی شد تا هدف تســهیل امور خدمات وزارت امور خارجه 
را محقق ســازد، فلســفه وجودی نمایندگی وزارت  خارجه در اســتان ها 
خدمات کنســولی است که شامل صدور ویزای فرودگاهی، تایید اسناد 

و امور اتباع خارجی است.
تا پایان ســال ۱۴۰۲ بیش از ۱۰ ســال از افتتــاح این دفتر نمایندگی 
در اســتان قزوین می گذرد، اما بررسی پورتال این مجموعه و رسانه های 

استان قزوین عملکرد قابل توجهی از این مجموعه را نشان نمی دهد.
از ابتدای راه اندازی این نمایندگی ســید مرتضی میریان این مسئولیت 
را بر عهده گرفت و این روند تا مهرماه ۱۴۰۱ ادامه داشــت و از آن تاریخ 

حسین عمیدی این وظیفه را بر عهده گرفته است.
از دست رفتن ساختمان سردار مفخم 	

 عــمارت تاریخی سردار مفخم که در مالکیت اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی است، سال ها در اختیار نمایندگی وزارت امور خارجه در استان 
قزوین بود تا اینکه این بنا در ۲۳ اســفند سال ۱۴۰۰ در تفاهم نامه ای 
مشترک و برای انجام برنامه های فرهنگی به حوزه هری انقلاب اسلامی 

استان قزوین واگذار شد.
نخســتین نشست شــورای هماهنگی روابط خارجی اســتان قزوین روز 
یکشــنبه ۲۷ فروردین ۱۴۰۲ به ریاست علی رحمانی معاون هماهنگی 
امور اقتصادی و توســعه منطقه ای اســتاندار قزوین و با حضور حســین 
عمیدی رییــس نمایندگی وزارت امــور  خارجه و مدیران دســتگاه های 

دولتی و خصوصی اســتان برگزار شــد، اما هیچ اخباری از مصوبات این 
نشست و تصمیمات آن تا این زمان رسانه ای نشده است.

اهداف این شورا در ۲ بخش اعم از سیاست گذاری، هماهنگی، نظارت و 
ارزیابی تبیین می شود و برنامه ریزی توسعه ارتباطات بین المللی از طریق 
برنامه ریزی جهت اعزام و پذیرش هیات ها، برگزاری هفته های مناسبتی، 
برپایی نمایشــگاه ها، سمینارهای بین المللی بین دستگاه های اجرایی 
استان با دستگاه های متناظر کشــورهای هدف، معرفی توانمندی ها و 
ظرفیت های استان به منظور بسط و گسترش روابط با کشورهای هدف با 
اولویت اسناد فرادستی از قبیل برنامه های ابلاغی سازمان توسعه تجارت 

و وزارت کشور تعریف شده است.
تصمیم مدیریت استان قزوین بر راه اندازی شورای روابط خارجی استان 
قزوین یک تصمیم هوشــمندانه و راهبردی اســت که می تواند استان را 
در راســتای توسعه هدایت کند، اما از زمان تشکیل این شورا در ابتدای 
سال سال گذشته تاکنون اثر و نشانه ای از این شورا و مجموعه نمایندگی 

وزارت خارجه در استان قزوین وجود ندارد.
ظرفیت صنعتی، کشــاورزی، معادن عظیم، گردشــگری، دانشــگاهی، 
علمی و تحقیقاتی می تواند مبنای برنامه ریزی کلان در این حوزه باشد، 
اکنون که ۱۰ ســال از ایــن موضوع می گذرد آیا مقامات عالی اســتان 
توانســته اند یک ســند برنامه ریزی در حوزه امور خارجه در قزوین تدوین 

کنند؟ اگر یک کارآفرین قصد داشــته باشد با کشورهای دوست و برادر 
ایــران ارتباط تجاری برقرار کنــد، آیا یک چارچوبی برای تببین وضعیت 
اقتصادی آن کشــور و نیازهای وارداتی آن از شــهر قزوین تدوین شــده  
اســت یا اگر یک تاجر بخواهد از یک کشــور خارجی کالا یا خدمتی را 
در چارچوب قانون وارد کند آیا دفتر نمایندگی وزارت خارجه در اســتان 
قزویــن این امر را برنامه ریزی کرده و می تواند به او پیشــنهاد کند که در 

کدام موضوع ورود کند؟
اطلس تولید و صادرات قزوین به 20 کشور تدوین می شود 	

حســین عمیدی، رییس نمایندگی وزارت امور  خارجه اســتان قزوین در 
ابتدای امسال و در نخستین نشست شورای روابط خارجی استان اعلام 
کرد: “در بررسی ها مشخص شد که تاکنون ۱۲ قرارداد خواهرخواندگی 
و تفاهم نامه با استان قزوین منعقد شده که هیچکدام به نتیجه نرسیده 
اســت، لذا با تشــکل شــورای روابط خارجی در اســتان این موضوع را 
پیگیــری و بــه نتیجه خواهیم رســاند.” بررســی ها نشــان می دهد که 
هیچ گونه اخباری در این خصوص از به نتیجه رســاندن خواهرخواندگی 

های قزوین در دست نیست.
وی در همین رابطه به خبرنگار نقطه تسلیم می گوید: با توجه به رویکرد 
دولت ســیزدهم در خصوص نگاه به کشــورهای همسایه و همسو و نیز 
تاکید استاندار بر ارتباط با این کشورها، شواری هماهنگی روابط خارجی 

اســتان این امر را در دســتور کار دارد و آخرین اقدام در این حوزه اعزام 
هیات تجاری با محوریت اتاق بازگانی استان قزوین به شهرهای ارض روم 

و وان ترکیه بود.
عمیدی بیان کرد: اســتان قزوین قطب تولید کاشــی و سرامیک کشور 
است که در این سفر مقدمات صادرات شرکت آپاداناسرام بزرگترین تولید 

کننده کاشی و سرامیک خاورمیانه فراهم شد.
این مسوول ادامه داد: با توجه به مصوبه شورای هماهنگی روابط خارجی 
در اســتان قزوین در پنجمین نشســت قرار شــد، اتاق بازرگانی قزوین با 
همکاری دســتگاه های متولی یک اطلس کالاهای تولیــدی و صادراتی 
استان را برای ۲۰ کشور آماه کند تا در اختیار تجار و بازرگانان کشورهای 
قرار گیرد به زبان انگلیسی و زبان های مختلف ترجمه و تدوین شده  است.

رییــس نمایندگی وزارت امور  خارجه اســتان قزوین بیــان کرد: مراجعه 
کنندگان ما صاحبان کارخانه های تولیدی هســتند و در هنگام مراجعه 
زمینه کاری خود را مطرح می کنند و ما در دفتر نمایندگی به آنها مشاوره 
می دهیم که با کدام کشورها کار کنند، ما این موارد را بررسی و به سفارت 
ایران در کشور مورد نظر ارسال می کنیم و تولید کننده مورد نظر از طریق 

سفارت جمهوری اسلامی ایران در آن کشور معرفی خواهد شد.
به گفته عمیدی، یکی دیگر از کارهای دفتر نمایندگی استعلام شرکت ها 
و راســتی  آزمایی است، اخیراً یک استعلام در مورد یک شرکت آفریقایی 
صورت گرفت که نتیجه آن شــد که شرکت مدنظر موجودیت نداشــت و 
احتمال کلاهبرداری وجود داشت و از ضرر و زیان بیشتر جلوگیری شد.

وی خاطرنشان کرد: در مورد موضوع خواهر خواندگی نیز باید اذعان کنم 
که متولی اصلی شــهرداری قزوین اســت و مقرر شده بخش بین الملل 
شــهرداری قزوین مــوارد و ســوابق را شناســایی کند و در نشســتی با 
نمایندگی وزارت خارجه گزارشــی در شــورای هماهنگی روابط خارجی 

استان ارائه و در خصوص آن تصمیم گیری شود.

متولی موضوع خواهرخواندگی، شهرداری قزوین است 	
عمیــدی اضافه کــرد: در مورد خواهر خواندگی شــهر نیمبین و قزوین، 
شــهردار آن شهر به قزوین سفر کرد و شهردار وقت قزوین نیز با تعدادی 
اعضای شورای شهر به آن شهر سفر کردند و موضوعات در حال پیگیری 
اســت، در مورد یکی از اســتان های چین نیز مقرر شــده با قزوین اعلام 

خواهر خواندگی شود.
این مسوول یادآور شد: تاکید و پیگیری استاندار قزوین مبنی بر عبور از 
صادرات یک میلیارد دلار از اســتان قزوین نیازمند کمک به بخش های 

خصوصی و دولتی است که برای ان نیز برنامه ریزی کردیم.
 اکنون که بیش از ده ســال از افتتاح دفــتر نمایندگی وزارت خارجه در 
قزوین و نیز یکســال از راه اندازی شورای روابط خارجی استان می گذرد 
اما آنگونه که انتظار می رود اهداف آن محقق نشــده است؛ فقدان سند 
برنامه ریزی روابط خارجی استان نشان دهنده عدم توجه جدی به تحقق 

اهداف این دفتر نمایندگی وزارت خارجه است.
اهدافی که نه تنها در طی یکسال گذشته پس از راه اندازی شورای روابط 
خارجی محقق نشد، بلکه پس از گذشت بیش از ۱۰ سال از راه اندازی 

این دفتر خبری از آنها نیست.

گزارش

رویای پولدار شدن با ارز همستر دیجیتال ادامه دارد؛

همســتر؛ از واقعیت تا فریب...!

مهر خاموشی بر دفتر نمایندگی وزارت خارجه قزوین
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زینب کلهر  || 

با توجه به بحران جدی آب در کشــور و اســتان قزوین مشــارکت رســانه ها در 
فرهنگ ســازی بــرای مدیریت مــصرف و اطلاع رســانی از پیامدهــای تداوم 

خشکسالی ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
یکی از چالش ها و بحران های جدی و مهمی که ایرانِ امروز با آن روبروســت 
»بحران آب« است. ایران در زمره ۱۲ کشوردر منطقه خاورمیانه است که با تنش 
آبی مواجه شــده و در گزارش های بین المللی پیش بینی شده تا سال ۲۰۴۰ 
تعداد ۴۴ کشور با شرایط بحرانی و فوق بحران آبی دست به گریبان خواهند بود 

که ایران یکی از این کشورهاست. 
بــه هرحال اوج  گیری بحــران آب در ایران، روز به روز جلــوه های عینی تری را 
از خود نشــان می دهد و این بحران یکی از بزرگترین مشــکلاتی است که در 
ســالهای اخیر تمام جوانب زندگی و صنعت را تحــت تاثیر قرار داده که دلایل 
زیادی برای وقوع آن وجود دارد که برخی به دلیل شرایط آب و هوایی و اقلیمی 

مرتبط بوده و برخی به دلیل سوء مدیریت در این حوزه است.

دلایل بحران آب در ایران 	
ایران به دلیل موقعیت جغرافیایی به عنوان یکی از کشــورهای خشــک و نیمه 
خشک شــناخته شده و این مســئله بخصوص در بخش های شرقی و مرکزی 

بیشتر دیده می شود. 
در حالت کلی ایران از جمله کشورهایی است که بارندگی کمی در طول سال 
داشته و به همین دلیل اغلب مناطق آن بیابانی و کویری بوده و با کمبود منابع 
آبی مواجه است. علاوه براین، در دو دهه اخیر با مشکل خشکسالی مواجه شده 
و به شدت بر میزان بارندگی ها در طول سال تاثیر منفی ایجاد کرده به طوریکه 
متوسط بارندگی ۱۵۴ میلیمتری در سال به ۱۵۰ میلیمتر کاهش یافته است.

همچنین افزایش جمعیت و بالارفتن مصرف آب از دیگر مواردی است که باعث 
تشدید بحران آب در ایران شده و در نهایت به کاهش آب های زیرزمینی و ذخایر 
آبی در ســدها منجر شــده و مصرف بی رویه و سوء مدیریت منابع آبی و رعایت 
نکردن اســتانداردها در کشاورزی و بخش های صنعتی و حتی زندگی شهری 
همگی باعث شده اند تا مصرف آب در ایران بی رویه و غیر قابل مقایسه با سایر 

کشورها باشد. 
استفاده از روش های آبیاری غرقابی، آبیاری فضای سبز شهری و شست وشوی 
معابر و خودروهای شــخصی با آب آشــامیدنی از بزرگترین مشکلات در ایران 
است که همه ساله بحران آب را جدی تر می کند. علاوه براین، در کارخانجات 
و کارگاه های تولیدی و معادن نیز آب زیادی مصرف و آلوده شده و در نهایت به 

عنوان آب غیر قابل استفاده از چرخه خارج می شوند.

بحران آب را جدی نگرفته ایم  	
بــه نظر می رســد یکــی از دلایلی که بحــران آب هنوز برای بســیاری از مردم 
کشورمان به مثابه یک چالش جدی تلقی نمی شود این است که مردم در بخش 
های مختلف ایران هنوز دسترســی عادی به آب دارند و به راحتی با باز کردنِ 
شیر آب در خانه، بی حد وحصر و محدودیت از این نعمت برخوردار می شوند. 
از این رو، هنوز کمبود آب را به خوبی درک نکرده اند و فکر می کنند بحران آب 

مرتبط با ده ها سالِ آینده است و در شرایط کنونی مشکلی وجود ندارد.
دوم اینکــه به نظر می رســد بحــران آب آنگونه که باید و شــاید برای نخبگان 
سیاسی نیز به یک اولویت و مسئله مهم تبدیل نشده به همین دلیل چه در زمان 
انتخابات ریاست جمهوری و مجلس در گذشته و چه در زمان حال و در مباحث 
نخبگان و مسئولان ارشد کشور هم کمتر شاهدیم که بحران آب به عنوان یک 
موضوع جدی در سطح نخبگانی مورد بررسی قرار گیرد. در حقیقت، هنوز برای 
سیاستمداران و نخبگان سیاسی و اقتصادی کشورمان، موضوع آب و بحران کم 
آبی به یک مسئله و چالش عینی تبدیل نشده. از این رو، آنی بودنِ این بحران 

به افکار عمومی نیز منتقل نمی شود. 
نکته ســوم این که در بخش پوشش و پرداختِ رسانه ای و کار فرهنگی در این 
حوزه نیز به نظر می رسد با کاستی هایی مواجهیم و در حقیقت، به نحوی جدی 
به بحران آب و ملموس ســازی آن برای مردم و بالا بردن ســطح آگاهی در این 

رابطه پرداخته نشده است. 
از ایــن رو، افکار عمومی در کشــورمان هنوز آنی و فوری بــودنِ بحران آب را به 
خوبــی درک نکرده اند. به بیان ســاده تر، ما در وضعیت کنونی شــاهد انجام 
اقدامات جزیره ای و نهَ منسجم در حوزه آگاهی بخشی رسانه ای و اطلاع رسانی 

به افکار عمومی در رابطه با بحران آب هستیم که این خلاء باید جبران شود. 
مسائل مطرح شــده ضرورت تهیه گزارشی با محور رسانه ها را دوچندان کرد و 
دراین گزارش ضمن انعکاس دیدگاه برخی از خبرنگاران و فعالان رسانه تلاش 
کرده ایم با طرح مجدد این موضوع ، اذهان عمومی و مســئولان را متوجه این 
موضوع مهم کرده و انتظار داشــته باشیم قبل از ورود به چالش های بزرگتر از 

همین امروز برای بحران آبی استان تدبیر کنند.

بحران آب را جدی بگیریم 	
رکســانا رضایی مدیر مسئول ســایت خبری نگاه آنلاین، روزنامه نگار و مدرس 
دانشــگاه در خصوص مشــکلات آبی و بحران آینده کشــور گفت: جنگ آینده 
جهان، جنگ آب است و این گزاره کوتاه واقعیت تلخی است که وقوع آن از آنچه 

تصور می کنيم به ما نزدیک تر خواهد بود.
وی افزود: کارآمدترین اســتراتژی برای رویارویی با بحران پیش رو گذر از مسیر 
فرهنگ اســت و بی شــک رســانه ها با توجه به ماهیت، جایگاه و ظرفیت فوق 
العاده خود می توانند در این گذر موثر باشــند و به نظر می رســد بهره  برداری 
آگاهانه و صحیح از آن برای مواجهه مناسب با چنین مخاطراتی از ضرورت های 
اساســی است که در حوزه مدیریت مصرف آب نیز می تواند بسیار اثرگذار واقع 

شود.
رضایــی تصریح کرد: امروزه افزایش جمعیت، تغییرات آب  وهوایی، گرم شــدن 
زمیــن، کاهش بارندگی و در این بین نبــود مدیریت صحیح منابع آب و برنامه 

 ریزی دقیق در این حوزه حلقه مفقوده سیاست گذاری آبی تلقی می شود.
این مدرس دانشگاه تصریح کرد: عوامل یاد شده موجب گشته ایران با مخاطره 
کمبود آب مواجه شــود و از ســوی دیگر نبود مدیریت در ایــن حوزه به ویژه در 
خصوص نحوه قیمت گذاری آب و اختصاص یارانه ناصحیح باعث شــده علاوه 
بر برخوردارنشــدن از عدالت اجتماعی با یک بی عدالتی در توزیع یارانه و نیز 

آشفتگی در مصرف روبرو باشیم.
رضایی یادآورشــد: علاوه بر این موارد شــیوه قیمت  گذاری نامناســب نیز خود 
دلیلی برای مصرف نادرست و بی رویه این نعمت الهی شده و در این بين نکته 
ضروری و حائز اهمیت آن اســت که به منظــور تحقق عدالت در بهره مندی از 
رویکردهای حمایتی و هدفمند ســازی آن ها برای مشترکانی که بیش از الگو، 
مصرف دارند ســاز و کاری اندیشیده شود تا خود را به رعایت و مدیریت مصرف 

ملزم کنند.
این مدرس دانشگاه بیان کرد: تجربه جهانی مبین آن است برای  نهادینه کردن 
رفتاری در جامعه، علاوه بر فراهم کردن بستر فرهنگی آن، وضع قوانین بازدارنده 
نیز ضروری و لازم الاجراســت لذا برای برون رفت از این بحران در گام نخســت 

نیازمند واقعی شدن قیمت آب متناسب با قیمت تمام شده آن هستیم.
وی گفت: بی تعارف باید اذعان کرد تداوم خشکسالی و تداوم الگوی نامناسب 
مصرف، وضعیت منابع آب کشور را در شرایط بسیار سخت قرار داده و بحرانی 
تمام عیار را پیش روی کشــور نشــانده که می طلبد هرچه سریع تر تمهیدات 
عاجلی اندیشــیده و سیاست های ابلاغی محیط زیستی به عنوان یک دستور 
حاکمیتی برای تمام دســتگاه ها محسوب شــده تا تصمیم گیری های آن ها در 

جهت بهبود شرایط اتخاذ شود.
رضایی تصریــح کرد: به عنوان یک روزنامه نگار بر اســاس تکلیف شرعی و در 
راستای وظایف و حقوق شــهروندی تمام تلاش خود را در جهت مصرفه بهینه 
این نعمت الهی به کار می بندم ولی رسیدن به هدف متعالی حفظ منابع آبی 
و جلوگیری از بحران خشکسالی و همچنین برقراری عدالت اجتماعی در این 
حوزه نیازمند یک کار جمعی اســت و باور دارم نهادینه شــدن فرهنگ مصرف 
همچون قطرات آب وابســته به یکدیگر اســت و اعضای جامعه در کنار هم و با 
یک همت و احساس تکلیف جمعی می توانند سرزمین خود را از بحران پیش 

رو به سلامت عبور دهند.

از ظرفیت های جامعه برای فرهنگ سازی استفاده کنیم 	
سهیلا عظیمی سردبیر خبرگزاری بسیج دیگر خبرنگاری بود که به سوالات ما 
پاسخ داد و در خصوص نقش رسانه ها در فرهنگ سازی مدیریت بهینه مصرف 
آب در جامعه اظهارداشت: رسانه ها در تنوير افکار عمومی و آگاهی بخشی در 
جامعه نقش اساسی ايفا می  کنند و آب نيز به عنوان يک کالای اساسی نقش 
غير قابل انکار در زندگی تمام موجودات به ويژه انســان دارد که لازم اســت با 
فرهنگ  سازی، روش های استفاده صحيح از اين مايه حياتی در جامعه نهادينه 

شود.

عظیمی گفت: برای فرهنگ  سازی در مصرف درست آب لازم است برنامه های 
جامعی بر اساس رهنمودهای مقام معظم رهبری را مدنظر قرار داد تا با استفاده 
از ظرفيت های جامعه به فرهنگ درستی از استفاده از منابع آبی دست يابيم که 

این مهم، یکی از رسالت های رسانه است. 
وی در پاسخ به این سوال که به عنوان یک خبرنگار در زندگی شخصی مصرف 
آب را چگونه مدیریت می کنید اظهارداشــت: با توجه به اهمیت و جایگاه مهم 
»آب« در حیــات بخشــی به این کره خاکی و موجودات زنده، بی شــک جامعه 
بشری، نیازمند یک سواد رسانه ای قوی برای مصرف این نعمت خدادادی است 
و من نیز بعنوان عضوی از این جامعه بشری، به دور از شغل و جایگاه، موظفم 
با رعایت نکات توصیه شــده در مصرف بهینه آب، تلاش کنم و به همین دلیل 
علاوه بر رعایت نکات مهم صرفه جویی، از سایرین نیز برای رعایت این امر مهم 

دعوت میکنم.
عظیمی نظر خود را در خصوص منطقی بودن پرداخت یارانه به آب مصرفی یا 
واقعی شدن قیمت ها گفت: قطعا پرداخت یارانه به آب مصرفی لازم و امر مهمی 
اســت چرا که باتوجه به کمبود این نعمت الهــی و افزایش هزینه مصرفی آب، 
هزینه زیادی به مصرف کننده وارد می شــود ضمن اینکه آب یک نیاز ضروری 
اســت و به یک  باره نمی توان هزینه تمام  شــده آب را از مصرف کننده دریافت 
کرد و برخی اقشار جامعه حتما باید زیر چتر حمایتی دولت در موضوع یارانه ها 
قــرار گیرند اما به منظور تحقق عدالت در بهره مندی از رویکردهای حمایتی و 
هدفمند ســازی آن ها ضروری است برای مشــترکانی که بیش از الگو، مصرف 
دارند ســاز و کاری اندیشــیده شــود تا خود را به رعایت و مدیریت مصرف ملزم 

کنند.
ایــن خبرنگار در خصوص وضعیــت بارش ها نیز اظهارداشــت: بارندگی ها به 
منزله رفع مشــکل کمبود آب نیست؛ توزیع مناســب آب آشامیدنی وابسته به 
تأسیسات و زیرســاخت های مرتبط با این حوزه است و هرچند شاید استان ما 
زیرساخت های فرسوده ای داشــته باشد و با این وجود حتی اگر بارندگی ها به 
 مراتب بهتر از این هم شــود، نمی توان خیلی امیدوار بود که معضل کمبود آب 

شرب در استان  که دچار تنش آبی است، رفع شود. 
عظیمی افزود: همچنین تا زمانی که برداشت های گسترده  از رودخانه ها ادامه 
یابد، جریان طبیعی بر بستر رودخانه  حاکم نخواهد شد و تا جریان طبیعی در 
رودخانه ها جاری نشود، مشکل کمبود آب همچنان پابرجا خواهد بود لذا نمی 
توان صرفا مولفه »بارندگی« را درمان تنش کم آبی اســتان دانســت به ویژه که 

استان قزوین در تنش آبی جزو چند استان اول کشور است.

 رفتارهای غلط در مصرف باید اصلاح شود 	
محبوبــه امیدوار سردبیــر هفته نامه مینــودر هم دیدگاه خــود را در خصوص 
مشــکلات کم آبی و مدیریت مصرف و نقش رسانه ها در فرهنگ سازی مطرح 

کرد.
امیدوار در مورد نقش رســانه ها در مدیریت مصرف آب گفت: رســانه ها نقش 
جدی و اساسی در مدیریت بحران آب دارند و فرهنگ سازی مدیریت مصرف، 
رعایت الگوی بهینه مصرف و انجام رفتارهای غلط در مصرف آب از کنش ها و 
پیامدهای ارتباط موثر رسانه با مخاطبان است و با توجه به اینکه در حال حاضر 
در مرز هشــدار آبــی قرار گرفته ایم و لازمه عبور از این بحــران آگاهی مردم در 
مصرف بهینه آب است، بنابراین تحقق این امر بر عهده رسانه هاست تا با اطلاع 
رســانی و تنویر افکار عمومی مردم را نسبت به این موضوع آگاه کنند و مانع از 

بروز بحران آب در جامعه شوند.
ایــن خبرنگار در خصوص الــزام به رعایت الگوی مــصرف در خانواده خود نیز 
اظهارداشت: مدیریت مصرف و صرفه جویی در آب حتی پیش از وقوع تنش آبی 
مورد تاکید من و خانواده بوده و تا جایی که ممکن است در زندگی روزمره پایبند 

استفاده معقول در مصرف آب هستیم.
امیدوار در مورد پرداخت یارانه به آب و برق و محاسبه واقعی قیمت ها بر اساس 
هزینه های تمام شــده نیز یادآورشــد: این کار خوب و قابل قبول اســت اما بر 
اســاس وضعیت معیشــتی و اقتصادی جامعه خیلی از مباحث را باید در نظر 
گرفت، البته با توجه به اينكه نظام جامعی در کشور ما  وجود ندارد، نمی  توان 

طرح های سایر کشورها را به صورت كليشه ای كپی  برداری و اجرایی کرد.
دبیــر خانه مطبوعــات قزوین در مورد بارش ها یادآورشــد: قطعــا تغییرات آب 
و هوایــی از جمله بارش بــرف و باران بر افزایش منابــع زیرزمینی و ذخیره آب 
در ســدها تاثیرگذار اســت اما در چند ســال اخیر شــاهد کاهش بارندگی در 
هیدرولوژی منطقه و آورد رودخانه ها بوده ایم بر همین اساس وضعیت سدها در 
شرایط خوبی قرار ندارند؛ اما متاسفانه مردم هنوز به جدی بودن کمبود منابع 
آب و تنش آبی پی نبرده اند و به رغم همه اقدامات صورت گرفته در آشنایی مردم 
با روش درســت مصرف کردن و ارتقا ســطح فرهنگ شهروندان در زمینه صرفه 
جویی و اصلاح و بهینه ســازی آبیاری در بخش کشاورزی و موارد دیگر باز هم 
آنگونه که باید ارزش وجودی آب برای مردم تبیین نشده است؛ با این شرایط به 
نظر وضعیت آب در آینده مطلوب نیست و تا مردم خود به اهمیت این مهم آگاه 

نباشند همه تلاش ها بیهوده خواهد بود.

با صرفه جویی 20 درصدی آب در بخش کشاورزی بخشی از چالش  	
ها حل می شود

در این گزارش نظر محمدرضا جباری مسئول خبرگزاری برنا در استان قزوین را 
هم جویا شدیم تا به سوالات ما پاسخگو باشد.

جباری در مورد نقش رسانه ها در فرهنگ سازی اظهارداشت: بدون تردید برای 
فرهنگ ســازی یکی از ارکان مهم جامعه، رســانه ها و فعالان رســانه هستند، 
هرچند اطلاع رسانی و فرهنگ سازی یک مهارت و علم روز است که بایستی با 
بهره گیری از شیوه های مدرن و قالب های مختلف و با توجه به سلیقه و جایگاه 
مخاطبان مختلف با زبان گویا و تاثیرگــذار صورت گیرد تا زمینه ارتقای دانش 

و بینش گروههای مختلف جامعه و در واقع مشــترکان را مهیا کرده و آنها را به 
کاهش مصرف تشویق و همراه کند.

وی افــزود: در این میان بایســتی از همه ظرفیت رســانه های مکتوب، فضای 
مجازی، نشریات محلی و سراسری، خبرگزاری ها، سایت ها و کانالهای خبری 
و روش های ســاده و جذاب هرمندانه مانند انیمیشــن، اینفو، موشــن، تیزر، 
پیام های کوتاه، مســتند، فیلم و مشارکت گروههای مختلف مانند هرمندان، 
ورزشــکاران، کارمندان، کارگران، شخصیت های تاثیرگذار بهره برد و مدیریت 

مصرف را نهادینه کرد.
این فعال رسانه بیان کرد: بدیهی است در این میان انعکاس پیامدهای بی آبی 
و بحران آب در کشورهای دیگر و انعکاس آن در برنامه ها و سریالهای تلویزیونی 
و نحوه مصرف در برخی کشورهای توسعه یافته نیز می تواند به مدیریت مصرف 

مشترکان کمک کند.
جباری افزایش قیمتها و حذف یارانه را در شرایط کنونی به مصلحت نمی داند 
و مــی گوید: به نظرم گــران کردن هزینه خدماتی مانند آب، برق، گاز و بنزین، 
با در نظر گرفتن وضعیت کنونی معیشتی مردم که در شرایط بسیار نامناسب و 

سختی زندگی می کنند به هیچ عنوان مصلحت و منطقی نیست.
این فعال رســانه بیان کرد: البته مشــترکان پر مصرف و کســانی که ویلاهای 
لوکس با استخر دارند حتما باید قیمت واقعی آب را بپردازند اما این گروه اندک 

نباید بهانه ای برای افزایش تعرفه ها برای همگان باشد.
وی یادآورشــد: گران کردن کالا و خدمات بیانگر نداشتن برنامه کارشناسی از 
ســوی مدیران اســت و اگر کشــوری را بعنوان الگو در گرانی هزینه خدمات و 
انرژی و یا مالیات معرفی می کنیم بایستی سایر شرایط آن کشور اعم از خدمات 
رفاهی و حقوق و دســتمزد را هم ملاک قرار دهیم و قرار نیســت از میان دهها 
شــاخص مثبت در یک کشور سراغ فقط یک مورد هزینه خدمات برویم و سایر 

شئون زندگی مردم آن کشورهای هدف را نادیده بگیریم.
جباری تصریح کرد: با یک بررســی اجمالی می تــوان دریافت که بیش از ۸۰ 
درصد مصرف آب در بخش کشاورزی است و اگر با یک برنامه ریزی مدون بتوان 
آبیاری مدرن و تحت فشار در این بخش را در یک برنامه دو ساله در همه عرصه 
های کشاورزی اجرا و نصب کنتورهای هوشمند را عملیاتی کرد بخش زیادی از 

چالش ها برطرف می شود.
مسئول خبرگزاری برنا در استان قزوین افزود: اگر اعتماد مردم به مسئولان جلب 
شــود و با شفاف ســازی جامعه را در جریان کمبودها، چالش ها و پیامدهای 
مــصرف بی رویه قرار دهیم و زبان مخاطــب را بدانیم حتما در کاهش مصرف 

همراهی خواهند کرد.
 

جباری در مورد تاثیر بارشها در افزایش ذخایر آبهای زیرزمینی و کاهش چالشها 
نیز اظهارداشــت: بدون تردید بارشــها نقش کلیدی در افزایــش ذخایر آبهای 
زیرزمینی و رفع دغدغه های تامین نیازها دارد اما بایستی مدیران دستگاههای 
مرتبط مانند شرکتهای آب منطقه ای و آبفا نیز برای جمع آوری آبهای سطحی 
و اســتفاده مناسب از آن برنامه ریزی کنند تا نعمتهای الهی به صورت سیلاب 

هدر نرود.
این خبرنگار در مورد وضعیت بحران آب در صورت تداوم خشکسالی ها و کاهش 
بارندگی ها گفت: کارشناسان معتقدند» جنگ آینده ملتها و حکومتها« بر سر 
آب خواهد بود لذا رســالت مدیران ذیربط بســیار سنگین است و باید تا کشور 
دچار بحران و فاجعه نشــده با برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت 
و ساخت ســد، اجرای طرح های مدیریت مصرف و فرهنگ سازی، استفاده از 
سیستم های مدرن آبیاری در بخش کشاورزی، جدا کردن آب شرب از آب سایر 
مصارف و اجرای الگوی کشت نسبت به مدیریت مصرف و ذخیره کردن آبهای 

زیرزمینی برای آیندگان همت کنند.
جبــاری خود را به رعایت الگوی مصرف ملزم می داند و می گوید: بدون تردید 
از آنجا که با حضور در نشســت های مستمر استانی خبرنگاران با عمق فاجعه 
و مشــکلات بیشتر آشنا هســتند حتما احساس مســئولیت مضاعفی دارند و 
اینجانب نیز در زندگی شــخصی و خانوادگی بشدت در مدیریت مصرف آب و 
انرژی حساس هستم و به دلیل نگرانی از آینده کشور، مصرف خود و خانواده را 

کنترل می کنم و در ردیف مشترکین کم مصرف قرار دارم.
ملیحه شریف خواه: همه افراد جامعه باید مصرف خود را مدیریت کنند

ملیحــه شریف خواه خبرنگار روزنامه اطلاعات هم در خصوص ســوالات مطرح 
شــده در این گزارش دیدگاههای خود را مطــرح کرد.شریف خواه در خصوص 
نقش رسانه ها در فرهنگ سازی و مدیریت بهینه مصرف آب اظهارداشت: برای 
مدیریــت مصرف در همه حوزه ها به خصــوص آب نیازمند همکاری و همیاری 
همه شــهروندان محترم هستیم و رسانه ها هم با ارائه گزارش های کارشناسی 
شــده و راهنمایی شــهروندان نسبت به شــیوه های کاربردی مدیریت مصرف 

می توانند فرهنگ سازی در این حوزه را بر عهده گیرند.
وی بیان کرد: من هم در زندگی شخصی خود تا حد ممکن از مصرف بی رویه به 
خصوص هنگام شستن ظروف خودداری می کنم و اعضای خانواده و دوستان 
را نیز نسبت به کاهش مصرف در شستن و آب پاشی حیاط و کوچه راهنمایی 

می کنم.
شریــف خواه در مــورد پرداخت یارانه در حــوزه آب شرب هم گفت: ارزان بودن 
آب بها یکی از دلایل مصرف بی رویه آب به خصوص در بخش کشــاورزی شده 
و شاید با توجه به شرایط مالی مردم، پرداخت قیمت واقعی آب بها برای تمامی 
شــهروندان مشــکل باشــد اما می توان با افزایش قیمت بهای پرداختی برای 
مشترکان پرمصرف از جمله منازلی که دارای استخر هستند و یا مصرف بی رویه 

دارند این وضعیت را مدیریت کرد.
ایــن خبرنــگار در خصوص وضعیت خشکســالی هــم گفت: بر اســاس نظر 
کارشناسان ۷ ســال بارش می تواند فقط جبران یک سال خشکسالی را کند 
در حالی که کشــور با ۴ ســال خشکسالی متوالی مواجه شده بنابراین به نظر 

رسانه ها با اطلاع رسانی وآگاهی بخشی به مدیریت مصرف کمک کنند؛

قصه غُصه دار بحران آب

می رسد بارش های کنونی چندان جبران کننده کم آبی نیست.

 اصلاح روشهای آبیاری سنتی در بخش کشاورزی را جدی بگیریم 	
زهرا عبداللهی سردبیر خبرگزاری ایســنا در استان قزوین هم  در این خصوص 
اظهارداشــت: در حال حاضر ۸۰ درصد مصرف آب در بخش کشــاورزی است 
و فرهنگ ســازی که شما ســوال کرده اید برای آپارتمان نشین هاست و اینجا 
فرهنگ ســازی یک شعار است به جای اســتفاده از واژه فرهنگ سازی باید بر 
روی روش های ســنتی آبیاری در کشاورزی کار کرد و سوال می کنیم بازار آب 

که قرار بود که مصرف آب کشاورزی را مدیریت کند به چه سرانجامی رسید؟
وی افزود: در خصوص رعایت الگوی مصرف هیچ فرقی بین شــهروندان اعم از 
خبرنگار و نانوا و پاکبان نیست و همه افراد جامعه باید به یک اندازه تلاش کنند 

تا مدیریت مصرف درست اجرا شود.
عبداللهی در مورد قیمتهای یارانه ای آب هم اظهارداشــت: افزایش قیمت آب 
مثل ســایر کشــورها زمانی باید اتفاق بیفتد که کیفیت آب هم به همان اندازه 
باشــد و از آن مهمتر آب شرب از ســایر موارد مصرفی جدا شود، در حالی که با 
آب شرب هم ظرف شسته می شود و هم استحمام می کنیم که منطقی نیست.

وی یادآورشد: متأسفانه مدیریت آبهای سطحی نه تنها در قزوین بلکه در همه 
مناطق کشــور وجود ندارد لذا بارندگی اگر به موقع نباشد و جذب سفره های 
آب زیرزمینی نشود عملا تاثیری در کیفیت منابع آب آشامیدنی ندارد و کمبود 
آب به تغییرات اکوسیستم منجر می شود و کیفیت زندگی تغییر کرده و زندگی 

سخت تر خواهد شد.

استفاده از نظر نخبگان و پژوهشگران را جدی بگیریم 	
میثم مالمیر خبرنگار خبرگزاری ایرنا در استان قزوین هم به سوالات خبرنگار ما 
پاسخ داد و اظهارداشت: مهم ترین نقش رسانه ها برای تحقق این مهم، تبیین 
روش های نوین در مصرف بهینه آب اســت، یعنی اگــر مدام از مدیریت بهینه 
مصرف سخن می گوییم، باید روش های این مدیریت برای جامعه تبیین شود و 
بهترین شــیوه برای آموزش مصرف بهینه، استفاده از نظر پژوهشگران و جامعه 

نخبگان است.
وی بیان کرد: تجربه ثابت کرده در تمام حوزه های صنعت، کشاورزی، خدمات 
و شرب روش های علمی بسیاری برای مدیریت بهینه مصرف آب وجود دارد که 
جامعه رســانه باید باب گفت و گو را برای این نخبگان فراهم کرده و راه و روش 

تازه ای را پیش روی مدیران و مسئولان قرار دهد.
مالمیر هم مانند افراد دیگر خود را در رعایت الگوی مصرف مسئول می داند و 
می گوید: با توجه به اینکه بیشتر مصارف آبی من به عنوان یک خبرنگار در حوزه 
شرب و مسایل روزمره زندگی خلاصه می شود، تا جای ممکن سعی می کنم در 
مــصرف آب جوانــب نظم و احیاط را رعایت کنم، به عنوان مثال اســتحمام در 
زمان کوتاه، استقبال از کارواش به جای شستن خانگی خودرو و بستن شیر آب 

هنگام شستشو می تواند در مدیریت مصرف آب موثر باشد.
این خبرنگار در مورد قیمت کنونی آب و حذف یارانه پرمصرف ها اظهارداشت: 
من شــخصا معتقدم که هزینه آب به عنوان یک انــرژی مهم و حیاتی هنوز به 
ارزش واقعی خود نرسیده و این موضوع باعث شده تا با هدر رفت آب در تمامی 

حوزه های کشاورزی و صنعت روبرو شویم.
وی افــزود:  از طرفی نمی توان به صورت کامل یارانه آب را حذف کرد، به نظرم 
برای نزدیک شــدن به یک الگوی مناســب باید یارانه آب متناسب با سهم هر 
مشترک اعمال شــود، به عنوان مثال ســهم ۸۵ درصدی بخش کشاورزی در 
مصارف آبی اصلا قابل قیاس با سهم ۱۰ درصدی شرب نیست، به عبارت دیگر 
مقدار یارانه آب باید در حوزه های مختلف با ضریب متناســبی همراه باشــد تا 

بتوانیم مصرف آب را بهینه کنیم.
این خبرنگار اظهارداشــت: اینکه شخصی برای زندگی روزمره و حیات خود آب 
مصرف می کند خیلی متفاوت از فعالیت اقتصادی و تولیدی است و  در نوع دوم 
علاوه بر اینکه شــخص تولیدکننده در آب شرب نیز سهم دارد، می خواهد یک 

فعالیت اقتصادی انجام دهد و این نیازمند مدیریت بهینه با بهروری بالاست.
وی بیان کرد: بارش باران، جریان آب های ســطحی را  تقویت کرده و می تواند 
حجم سدها را افزایش دهد، اگر در مسیر این سدها تصفیه خانه های مناسبی 
تعبیــه شــود، امکان تامین آب شرب را فراهم می ســازد، به طــور کلی یکی از 
مدیریت های نوین تامین منابع آب شرب در کشــورهای توسعه یافته، استفاده 
بهینه از آب های ســطحی اســت که مهم ترین آن بارش ها به حساب می آیند؛ 
متاســفانه با تمام اهمیتی که بارش ها دارند، همچنان بخش اعظمی از منابع 

آبی از منابع زیرزمینی و به شکل حفر چاه تامین می شود.
مالمیر در زمینه تداوم خشکسالی ها و کاهش بارندگی و وضعیت بحران آب در 
آینده یادآورشد: بحران آب یک مسئله جدی است و این بحران زمانی بغرنج تر 
خواهد شد که با سیاست ها و برنامه های افزایش جمعیت روبرو هستیم و تمرکز 
جمعیتی در شــهرها نیاز به مصارف آب را بیش از پیش دوچندان می کند؛ به 
نظــرم آب در کنار حامل هــای دیگری مثل برق و گاز هنوز به عنوان یک انرژی 
مهم برای جامعه تفهیم نشده که لازم است در این راستا قوانین لازم وضع شود.

وی اضافــه کــرد: امروز در جامعه عــلاوه بر مدیریت تامیــن، نیازمند مدیریت 
مصرف هســتیم؛ یعنی اینقدر که تمام تلاش خودمان را برای تامین منابع آبی 
می گذاریم، به همان میــزان برای مدیریت مصرف برنامه نداریم و این موضوع 
سبب شده تا با حفر چاه های متعدد و طرح های بی شمار آبی همچنان تنش و 

بحران آبی وجود داشته باشد.
در این گزارش با دیدگاههای تعدادی از فعالان رســانه و خبرنگاران که شــاید 
بیشــتر از گروههای دیگر جامعه در جریان پیامدهای بی آبی و تنش های آن 
هســتند آشنا شــدیم که ضمن نگرانی از وضعیت موجود و همراهی در رعایت 

الگوی مصرف برای مشارکت در فرهنگ سازی نیز اعلام آمادگی کردند.
سراغ مهندس بیرنوندی مدیرعامل آبفای استان هم رفتیم و درخواست کردیم 
در خصــوص مهمترین اقدامات انجام شــده برای رفع چالش آبی در اســتان 

گزارش کوتاهی ارائه کند.

150 حلقه چاه برای رفع تنش آبی استان قزوین حفر شده است 	
داراب بیرنوندی مدیرعامل آبفای اســتان هم با اشاره به برخی اقدامات انجام 
شده در دولت سیزدهم گفت: تکمیل طرح انتقال آب از شرق قزوین با ظرفیت 
۵۰۰ لیتر بر ثانیه، آبرسانی و بازسازی تاسیسات آب شرب محمدیه و مهرگان، 
احیای طرح آبرســانی به تاکستان، آبرسانی به باغ عمران شهر اقبالیه، مسکن 
ملی شــهر مهرگان، آبرســانی به زیاران از خط طالقان، طرح جهاد آبرسانی به 
مجتمع های روستایی، آغاز عملیات اجرایی تصفیه خانه و تاسیسات فاضلاب 

شهرستان البرز، از اقدامات انجام شده است.
وی افزود: همچنین احداث فاز اول تصفیه خانه و فاضلاب شهر شال، تصفیه 
خانه مکانیکال روســتای نیکویه تاکستان، آغاز عملیات اجرایی تصفیه خانه و 
فاضلاب شهر آبگرم ،  ۱9۶ کیلومتر اصلاح، توسعه شبکه در شهرها و روستاها و 

۵9 کیلومتر بازسازی شبکه برای تامین آب شرب مردم انجام شد.
این مدیر یادآور شد: سال قبل ۲۸ حلقه چاه نیز حفر شد و در ۵ سال گذشته 
تعداد ۱۵۰ حلقه چاه حفر شده و ۱۷ هزار و ۷۷۰ مترمکعب مخزن در شهرها 

و روستاها احداث شد. 
مدیرعامــل آبفای اســتان قزوین یادآورشــد: بــا همه اقدامات انجام شــده در 
ماه های اخیر دو درصد افزایش مصرف آب داشــتیم در حالی که تنش آبی هم 
داریم  چون پاییز کم بارشــی داشتیم و بحران آب در تابستان و تا امروز در ۱۰ 

شهر وجود دارد. 
بدیهی است بحران آب جدی تر از مسائلی است که گفته شد و پیامدهای دراز 
مدت آن که خشک شــدن دشتها و تالابها، فرونشست زمین و شوری آب های 
زیرزمینی و بروز چالش های جدی در مسیر حیات انسان و حیات وحش است 

می تواند دولتها را با چالش های خظرناک مواجه کند.
به نظر می رســد همه ما مســئول هســتیم که این بحران را جدی بگیریم و با 
همه امکانات و توان خود در رعایت الگوی مصرف بکوشــیم و از مســئولان نیز 
انتظار داشته باشیم با اجرای طرح های مهم الگوی کشت، توسعه آبیاری تحت 
فشار، نصب کنتورهای هوشمند، اجرای طرح های تعادل بخشی، استفاده از 
پساب در چرخه صنعت، جداسازی آب شرب و سایر مصارف، جمع آوری آبهای 
سطحی و ساخت سدها بتوان از ذخایر آبهای زیرزمینی صیانت و نیاز آیندگان 

را تامین کرد.
جداســازی آب شرب و غیر قابل شرب، اصلاح تاسیســات آبرســانی، استفاده 
از پســاب فاضلاب برای بخش صنعت، اســتفاده از تجهیزات آب شــیرین کن 
صنعتی، مدیریت منابع آبی با تصفیه آب، مدیریت بحران آب در ایران با بازیافت 
فاضلاب، هوشمند سازی کشاورزی و استفاده از سیستم های آبیاری مدرن، از 
دیگر راهکارهای مدیریت مصرف و صیانت از منابع آبهای زیرزمینی اســت که 

باید آن را عملیاتی کرد.
بــه امیــد آن روز که در کنار اجــرای برنامه های مدون علمی و کارشناســی با 
مشــارکت مردم از منابع ارزشمند آبی خود حفاظت کرده و به فکر آیندگان نیز 

باشیم و استفاده از نعمت های خدادادی را برای نسل های آتی محقق کنیم.
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سقوط ترانس برق جان سارق را گرفت 

آبیــک- مرد جوان جان خود را بر سر سرقت 
ترانس برق از دست داد. رییس پلیس آبیک 
بــا اعلام این خبر گفــت: در پي اعلام مركز 
فوريت هــاي پليــي ۱۱۰ مبنــي بر مرگ 
مشــکوک فردي در يکي از روســتاهاي این 
شهرســتان، بلافاصله ماموران پلیس براي 
بــررسي چگونگی موضــوع به محل حادثه اعزام شــدند. سرهنگ 
بهروز لامعي افزود: با حضور ماموران و بررسي  هاي اوليه مشــخص 
شــد این فرد حين سرقت ترانس برق و ســقوط ناگهــاني ترانس، 
به دليل شدت صدمه وارده به سر، در دم جان خود را از دست داده 
اســت. وی با ابراز تاسف از اين حادثه دلخراش تصريح کرد: جسد 
این فرد به سردخانه منتقل شــده و ابعاد مختلف این حادثه تحت 

پیگیری کارآگاهان پلیس آگاهی آبیک قرار دارد.
 

حمل تریاک به وسیله »کوئیک« لو رفت

تاکســتان- یک قاچاقچی مــواد مخدر که 
اقدام به جاسازی و حمل یک بسته تریاک 
به وســیله خــودروی »کوئیــک« کــرده بود، 
گرفتار قانون شــد. جانشــين رییس پلیس 
اســتان در ایــن بــاره گفت: در پي کســب 
خبري مبنــي بر قصد انتقال مقاديري مواد مخدر توســط يکي از 
قاچاقچیان مواد مخدر به اين شهرســتان، موضوع در دســتور کار 
مامــوران پليس مبــارزه با مــواد مخدر قرار گرفــت. سرهنگ داود 
عبدالمالکي افزود: ماموران در جریان یک رشــته اقدام اطلاعاتی، 
خودروي حامل مواد مخدر را در یکی از جاده های استان شناسايي 
کرده و در یک عملياتي ضربتي آن را در ورودي شهر متوقف کردند. 
وی اضافه کرد: در بازرســی از خــودروی این متهم، 9 کيلو ترياک 

کشف شد و خودروي او نیز توقيف گردید.
 

دستبند قانون بر دست های دزد حرفه ای

بویین زهرا- با دستگیری یک سارق خودرو، 
آخرین خودروی سرقتی توســط این تبهکار 
حرفه ای کشف شد. رییس پلیس بویین زهرا 
بــا تاییــد این خــبر گفت: مأموران گشــت 
پلیــس بخش رامند این شهرســتان پس از 
اعــلام مرکــز فوریت های پلیســی ۱۱۰ در 
باره تردد یک خودروی ســمند سرقتي در جاده های منطقه، براي 
بررسي موضوع وارد عمل شــدند. سرهنــگ وجيه اله عبدي افزود: 
با مشاهده این خودرو توســط ماموران، سارق با فشردن پدال گاز 
به سرعت از محل متواري شــد، اما بــا سرعت عمل و اقدام به موقع 
مأموران راهی برای فرار نیافت و دستگیر شد. وی همچنین تصریح 
کرد: در بررسي اولیه مشــخص شــد خودروی کشف شده چند روز 

قبل در يکي از مناطق تهران به سرقت رفته است.
 

گــروه حوادث- مرد کلاهــبرداری که با وعده دریافت ویزای کشــورهای 
اروپایــی از ۶۰ نفــر از جمله چنــد قزوینی، ۳۱ میلیــارد تومان گرفته و 

متواری شده بود با تلاش کارآگاهان پلیس به دام افتاد.
به گزارش خبرنگار حوادث مینودر، جانشــین فرمانده انتظامی اســتان 
آذربایجان شرقی با اعلام این خبر در تشریح جزییات پرونده گفت: در پی 
شکایت های متعدد شهروندان تبریزی از شخصی که با وعده اعطای ویزا 
و اعزام آنان به کشورهای اروپایی برای کار بدون اخذ مجوز قانونی و نیز 
اخذ مبالغ هنگفت و بدون انجام تعهدات خویش، اقدام به کلاهبرداری 
کرده اســت، موضوع در دستور کار ویژه کارآگاهان اداره مبارزه با جعل و 

کلاهبرداری پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
سرهنگ صابر عباس زاده افــزود: کارآگاهان در گام اول حدود ۶۰ نفر 
از شــاکیان پرونده را شناســایی و پس از آشــکار شــدن شیوه و شگرد 
کلاهبرداری های متهم مشــخص شد دفتر کار خود را در تبریز تعطیل 
کرده و متواری شــده است. با گســترش چتر اطلاعاتی و بهره گیری از 
اقدامات فنی مشخص شد متهم محل سکونت خود را تغییر داده و در 
سطح کشــور از جمله شهرهای ارومیه، مشــهد، اصفهان، قم، قزوین، 

تهــران و... تــردد دارد بنابراین کارآگاهان موفق به شناســایی آخرین 
محل اختفای متهم در یکی از شهرستان های استان های شمال کشور 

شدند.
وی اضافــه کرد: با اخذ مجوز مرجــع قضائی اکیپ کارآگاهان بلافاصله 
به این شهرســتان اعزام شدند و با اقدامات شبانه روزی گسترده و با بهره 
گیری از اقدامات فنی و تخصصی در یک عملیات منسجم با رعایت اصل 
غافلگیری، او را به دام انداخته و پس از به دســتگیری متهم را به پلیس 

آگاهی استان منتقل کردند.
این فرمانده ارشد پلیس همچنین با بیان این که متهم در بازجویی های 
به عمل آمده به ۶۰ مورد کلاهبرداری به ارزش ۳۱۰ میلیارد ریال اعتراف 
کــرده و پس از اعــزام به مرجع قضایی، با صدور قرار قضایی متناســب 
روانه زندان شده است، خاطرنشان کرد: اعتماد بی جا و مراجعه به مراکز 
کاریابی غیرمجاز می توانــد عواقب جبران ناپذیری را در همه زمینه ها به 
دنبال داشته باشد. بنابراین به شهروندان توصیه می شود به هشدارهای 
پلیسی توجه کنند و در صورت مشاهده موارد مشکوک مراتب را دراسرع 

وقت با شماره های ۱۱۰ و ۱9۷ به پلیس اطلاع دهند.

اوباش مسلح در بیدستان به جان هم افتادند 

گروه حوادث- چند شرور مســلح که با درگیــری و تیراندازی، اقدام به 
ایجاد فضای رعب و وحشت در شهر بیدستان کرده بودند، در عملیات 

ضربتی ماموران اطلاعاتی پلیس دستگیر شدند.
به گزارش خبرنگار حوادث »مینودر«، رییس پلیس اســتان با اعلام این 
خــبر گفت: در پي اعلام مرکز فوريت هــاي پليي ۱۱۰ مبني بر نزاع 
دســته جمعي و درگيري مســلحانه بین تعــدادي از اراذل و اوباش در 
يکي از خيابان هاي شــهر بيدستان شهرستان البرز، بلافاصله ماموران 

کلانتري ۱۳ این شهر به محل درگیری اعزام شدند.
سرتیپ علی ابراهیمی افزود: با حضور ماموران در محل مشــخص شد 
در ايــن درگيري ۶ نفر شرور با ســلاح سرد و گرم بــا ۲ نفر ديگر درگير 

شده و پس از تيراندازي و مجروح کردن آن ها از محل متواری شده اند.
وی با اشــاره به انتقال مجروحان بــه مراکز درماني اضافه کرد: با توجه 
به حساسيت موضوع و ايجاد رعب و وحشت بين شهروندان، بلافاصله 
نیروهــای اطلاعاتي پلیس وارد عمل شــدند و در کمتر از ۲۴ ســاعت 
مخفيگاه هر ۶ متهم فراری را در شــهرهای قزوين، مهرگان و بيدستان 

شناسايي کرده و آنان را در چند عمليات غافلگيرانه دستگير کردند. 
این فرمانده ارشــد پلیس با اشاره به اين که براســاس تحقيقات اوليه، 
اختــلاف قبلي بــين طرفين عامل درگــيري بین آنان بــوده و ۲ متهم 
ديگر این پرونده نيز در مراکز درماني تحت نظر هســتند، خاطرنشــان 
کــرد: پليس این اطمینان را به کلیه شــهروندان مي دهــد که هرگونه 
قدرت نمايي و اقدامات مجرمانه که موجب سلب آسايش عمومي مردم 
از ســوی هر فرد و گروهی شــود با پاســخ سريع و قاطع پلیس رو به رو 

خواهد شد.

حوادث

  مردی که 310 میلیارد
 به جیب زده بود، دستگیر شد

کلاهبرداری میلیاردی 
با وعده ویزای اروپا

جنایت و ضرورت آموزش مدیریت خشم

این واقعیت انکارناشدنی است که، خشم یک احساس پیچیده است 
که به صورت جسمانی و هیجانی ابراز می شود و در طول تاریخ موارد 
فراوانی بوده که نشــان داده جامعه بشری از انرژی ناشــی از ســیل 
کنترل نشــده خشم، آسیب های فراوانی دیده است. درست است که 
نمی توانیم منبع بروز خشــم را از ریشه بخشکانیم، ولی می توان آن را 
مدیریت کرد و اگرچه حق داریم در برابر شرایط نامناسب و آزاردهنده 
یا ناکامی ها عصبانی شــویم، اما می توانیــم تمرین کنیم که با وجود 

عصبانیت، رفتارهای پرخاشگرانه و مخرب نداشته باشیم.
»خشــم و پرخاشگری یک رفتار است که هدف آن صدمه زدن به یک 
فرد دیگر یا اموال او است. پرخاشگری می تواند به شکل سوءاستفاده 
کلامی، تهدید کردن یا اعمال آســیب زننده باشــد، ولی خشــم یک 
احســاس است که الزاما منجر به پرخاشگری نمی شود. بنابراین یک 
فرد ممکن است خشمگین شود، بدون اینکه الزاما رفتار پرخاشگرانه 

داشته باشد.«
به گفته آسیب شناســان و متخصصان علوم رفتاری، »خشــم یکی از 
هیجان هــای رفتاری اســت که منجر به بروز خشــونت در زمینه های 
جانــی و مــادی می گردد و ضعــف مدیریت هیجان هــای رفتاری در 
خانــواده، مدرســه و جامعه که به فــرد منتقل می شــود از علت های 
اصلی آن اســت. در حال حاضر گسترش بازی های یارانه ای که مملو 
از صحنه های خشــونت زا بوده و موجب تحریــک نوجوانان و جوانان 
می گردد یکی از علل بروز خشم و خشونت در جامعه تلقی می شود. 
ضمن این کــه، آلودگی هــوا و آلودگی صوتی، کمرنــگ بودن روابط 
خانوادگی به ویژه با والدین از علل دیگر بروز خشم و خشونت به شمار 

می رود.«
یکی از گام های اساســی در روان شناسی، مســاله کنترل هیجانات 
اســت که در اکثر مواقع باعث جلوگیری از مشــکل و آسیب در فرد و 
اطرافیان خواهد شــد. نمی توان به ســادگی از چیزی که باعث خشم 
شــده دوری کرد، اما می توانیم واکنش های خودمان را کنترل کنیم. 
عوامل مختلفی باعث پرخاشــگری در انســان می شــود که به عنوان 
یکی از شــایع ترین این موضوعات می تــوان به ناکامی فرد در تحقق 

خواسته هایش اشاره کرد.
»معمولا بســیاری از زندانیان و محکومان به قتل علت وقوع جرم خود 
را کنترل نکردن لحظه ای خشــم خود اعــلام می کنند. اثرات کنترل 
نداشتن روی خشم می تواند زندگی اجتماعی افراد را تحت تاثیر قرار 
دهد و روابط آ نها را با اطرافیان خدشــه دار ســازد. اگر در این دوران، 
مهارت های کنترل خشــم و خشــونت بــه فرزندان آموخته نشــود، با 
بزهکارانی روبه رو خواهیم بود که در آینده دست به نزاع ضرب و جرح 
و قتــل می زننــد. بنابراین پر رنگ کردن ارزش هــای دینی و معنوی، 
آموزش مهارت های زندگی، جلوگیری از گســترش بازی های رایانه ای 
خشونت آفرین و آموزش بازی های سنتی، از اهرم های موثر پیشگیری 

از خشم و خشونت در نوجوانان و جوانان است.«
بی گمان مهم ترین و موثرترین راهکار برای کنترل خشم و پرخاشگری، 
آموزش اســت، آموزش ها در سه سطح فردی )آموزش مهارت زندگی(، 
خانواده )آموزش های روابط و خانواده درمانی( و جامعه )آموزش های 
رسانه ای( می تواند سهم قابل توجهی در کاهش بسیاری از تنش های 

خانوادگی و اجتماعی داشته باشد و مانع اتفاق های ناگوار شود.

ویترین حوادث هفتهیادداشت محمد حسن سلیمانی

مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین اعلام کرد:

پرداخت بیش از ۱۴ هزار میلیارد ارزش افزوده به شهرداری و دهیاری ها
مدیرکل امور مالیاتی اســتان قزوین گفت: در سه ماهه سال جاری 
بیــش از ۱۴ هزار و ۵۰۰ میلیــارد ریال به شــهرداریها، دهیاریها و 

فرمانداریهای استان قزوین پرداخت شد. 
 سید محمود موسوی صانع مدیرکل امور مالیاتی استان اظهار کرد: 
تا پایان خرداد ماه از محل مشارکت مردم استان قزوین در پرداخت 
مالیــات بــر ارزش افزوده، بیش از ۱۴ هــزار و ۵۰۰ میلیارد ریال به 
حســاب شــهرداری ها، دهیاریها و فرمانداری های استان به صورت 
مستقیم واریز شده اســت که نسبت به مدت مشابه ۷۰ درصد رشد 

داشته است.
وی تصریــح کرد: عوارض وصول شــده مالیات بــر ارزش افزوده در 
هر شــهر و یا منطقه ای صرفاً جهت عمــران و آبادانی همان منطقه 
مــصروف می گــردد و صرف آبادانــی و توســعه آن ها می شــود و در 
حوزه هایــی همچون بهبــود کیفیت حمل ونقل عمومی، راه ســازی، 
جاده سازی و تعمیر معابر، ایجاد فضای سبز، ایجاد اماکن تفریحی 
ازجمله پارک ها و حفظ و نگهداری آن ها، مورداستفاده قرار می گیرد.

موسوی افزود: یک درصد از درآمد ارزش افزوده به بخش سلامت به 

خصوص جهت هزینه در بخش بهداشــت و سلامت مناطق محروم، 
روســتایی و عشــایری اختصاص می یابد، در همین راستا از ابتدای 
ســال تاکنون با افزایش حــدود ۴۰ درصدی، بالغ بر ۲ هزار و ۵۰۰ 

میلیارد ریال به بخش سلامت قزوین اختصاص یافت.
مدیرکل امور مالیاتی قزوین همچنین با اشــاره به رشد ۷۰ درصدی 
ســهم ورزش اســتان از محل ارزش افزود، خاطرنشــان کرد: در سه 
ماهه امسال از محل عوارض ارزش افزوده، ۵۱۳ میلیارد ریال جهت 
توسعه ورزش همگانی، ورزش روستایی و عشایری، زیر ساخت های 

لازم در حوزه معلولان و جانبازان، اختصاص یافت.
مدیــرکل امــور مالیاتــی اســتان قزویــن، مالیــات را از درآمدهای 
پایــدار دانســت و اظهــار کــرد: درآمدهــای حاصــل از مالیات در 
قالب ارائه خدمــات اجتماعــی و رفاهــی و در شــکل های مختلف 
دوبــاره بــه مــردم بــاز می گــردد و بــدون شــک هزینه کــرد آن در 
بخش های مختلف اجتماعی وخدماتی مانند ورزش، سلامت و انواع 
خدمات شــهری دیگر می توان در راســتای ارتقای فرهنگ مالیاتی 

گام های مؤثری برداشت.

مشمولان مکلف به صدور 
 صورتحساب الکترونیکی

 و ثبت در سامانه مودیان 
از اول تیرماه

مدیــرکل امور مالیاتی اســتان قزوین اعلام کــرد: مودیانی که تا 
پایان زمستان سال گذشته فروش ۱۸ میلیارد تومانی داشتند، از 

ابتدای تیر ماه باید صورتحساب نوع ۱ یا ۲ صادر کنند. 
ســید محمود موســوی صانع مدیرکل امور مالیاتی استان اعلام 
کرد: اشخاص حقیقی که فروش آنها تا پایان زمستان سال ۱۴۰۲ 
به ۱۸۰ میلیارد ریال )۱۸ میلیارد تومان( برسد، از ابتدای تیرماه 
سال ۱۴۰۳ مکلف به صدور صورتحساب الکترونیکی نوع ۱ و یا 

۲ و ثبت آن در سامانه مودیان می  باشند.
وی تصریــح کرد: در صورتــی که فروش هر مودی طی ســال از 
نصــاب مقرر در مــاده ۱۴ مکرر قانون پایانه های فروشــگاهی و 
ســامانه مودیان و تبصره ۱ آن، عبور نماید از ابتدای دومین دوره 
بعد از اتمام دوره عبور، ملزم به صدور صورتحســاب الکترونیکی 

می باشــند. در همین راستا مودیانی که فروش آنها تا پایان پاییز 
ســال ۱۴۰۲ به ۱۸۰ میلیارد ریال رسید از ابتدای فروردین ماه 
امســال مکلف به صدور صورتحســاب الکترونیکی نوع ۱ و یا ۲ 
شدند و  به همین ترتیب چنانچه فروش مودی تا پایان اسفند ماه 
۱۴۰۲ از مبلغ ۱۸ میلیارد تومان عبور نموده است از ابتدای تیر 
ماه سال ۱۴۰۳ مکلف به صدور صورتحساب الکترونیکی نوع ۱ 

و یا ۲ حسب مورد خواهد بود.
موسوی با بیان اینکه ۸۵ درصد از مودیان حقوقی استان نسبت 
به ارســال صورتحســاب اقدام نموده اند، گفت: تاکنون بیش از 
۳ میلیون و ۳۵۰هزار صورتحســاب در ســامانه مودیان اســتان 
بارگزاری شده است که بیش از ۲ میلیون و ۲۵۰ صورتحساب به 
صورت مستقیم توســط مودیان ارسال گردیده و مابقی از طریق 

شرکت های معتمد انجام پذیرفته است.
مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین همچنین یادآور شد: براساس 
اطلاعیه ســازمان امور مالیاتی کشــور در دی ماه ســال گذشته 
چهار گروه از مودیان فارغ از تراکنش های بانکی مشمول اجرای 
قانون پایانه های فروشــگاهی می باشند؛ پزشکان، وکلا، صنف 
طلا و فروشــندگان مواد معدنی از ابتدای دی ماه ســال گذشته 

مشمول اجرای تکالیف سامانه مودیان هستند.
موســوی صانع همچنیــن گفــت: ایــن اداره کل آمادگی کامل 
دارد تا آموزش هــای لازم را به هر طریق که اتحادیه ها و صنوف 

درخواست نمایند برای مودیان مشمول ارائه نماید.
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علایی مقدم، مدیرکل ورزش و جوانان استان قزوین:

 بیشترین حمایت از
ورزش در دولت سیزدهم

مدیرکل ورزش و جوانان اســتان قزوین گفت: در دولت سیزدهم برای اولین بار 
کمک بلاعوض خوبی پرداخت شد و با اختصاص ۱۶ میلیارد تومان در فصل پنج 
بیشــترین حمایت صورت گرفت و زمینه حمایت جدی از هیئت های ورزشی و 

سمن ها ممکن شد.
عباس علایی مقدم در نشســت مشترک روسا، نواب رئیس هیئت های ورزشی 
استان قزوین اظهارداشت: از تلاش روسای هیئت های ورزشی تشکر می کنیم 

که سال پر افتخاری را برای استان رقم زدند و تحول آفرین شدند.
وی افزود: در شــهریور ماه ورزشکاران به المپیک اعزام می شوند و خوشبختانه 
تاکنون دو ورودی المپیک را توســط مصطفی جــوادی در وزنه برداری و مهران 
برخورداری در تکواندو کسب کردیم و اگر رضا علیپور هم در سنگ نوردی رکورد 
قبلی را ثبت کند می توانیم شاهد کسب سهمیه سوم این رویداد مهم باشیم و 

افتخارآفرین شویم.
علایی مقدم بیان کرد: همچنین محمدرضا خیرخواه از قزوین به عنوان سرمربی 
تیم ژیمناستیک و در تیراندازی هم مجید نظامی بعنوان داور اعزام می شود و در 

مجموع احتمالا ۸ نفر اعزام می شوند.
وی گفت: مســابقات المپیک اوج ورزش برای هر ورزشــکار است و برگ زرینی 
محســوب می شــود که می تواند مدال هــای رنگارنگی نصیب کشــور کند و 
خوشبختانه در بازی های آسیایی گذشته هم ورزشکاران استان قزوین بخوبی 

درخشیدند که جای تشکر دارد.
مدیرکل ورزش وجوانان اســتان قزوین یادآور شــد: برای امسال هم ستاد بازی 
های آســیایی در استان فعال شــده و باید جوانانی که می توانند وارد تیم ملی 
شوند را حمایت کنیم و دراین راستا برای آمادگی ورزشکاران همه امکانات خود 
مانند اســتخر و سالن بدنســازی را در اختیار قرار می دهیم تا شرایط تمرینات 

مناسب مهیا شود.
هدف گذاری اعزام  24 ورزشکار و مربی و داور به رقابتی های آسیایی  	

علایی مقدم افزود: در مســابقات آسیایی این دوره تعداد ۱۷ نفر به رقابت های 
آســیایی اعزام شدند و هدف گذاری ما برای دوره آینده حدود  ۲۴ نفر است که 

امیدواریم به آن دست یابیم.
مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان قزوین اظهارداشــت: برای المپیکی شــدن 

ورزشکاران بایستی ورزشکاران ما به مسابقات ملی، آسیایی و جهانی اعزام شوند 
تا با کسب تجربه زمینه المپیکی شدن آنها نیز فراهم شود.

علایی مقدم اضافه کرد: از همین امروز باید جایگزینی برای ورزشکاران المپیکی 
خود مانند مهران برخورداری، مصطفی جوادی و انشالله رضا علیپور جایگزین 

تعریف ک نیم که این کار در صورت حمایت از جوانان محقق می شود.
ساماندهی 120 هزار ورزشکار بیمه شده هدف گذاری شده است 	

مدیرکل ورزش وجوانان اســتان قزوین یادآور شد: با اقدامات انجام شده تعداد 
بیمه شدگان استان را از ۴۰ هزار نفر به 9۰ هزار نفر رساندیم و در بخش بانوان 
در رده دوم و در مردان در رده ســوم کشــور هســتیم و هدف گذاری کرده ایم تا 

تعداد بیمه شدگان استان به ۱۲۰ هزار نفر برسیم.
علایی مقدم تصریح کرد: برای رسیدن به این هدف باید ورزش در سبد خانوار 
قرار گیرد و اوقات فراغت جدی گرفته شــود و فضاهای ورزشی نیز برای پذیرش 

ورزشکاران مهیا شود.
این مدیر ورزشی اظهارداشت: تعداد بیمه شدگان بسیار اهمیت دارد و با افتخار 
اعلام می کنیم که اکثر اماکن ورزشــی ما در اجاره و تحویل هیت های ورزشی 
استان است و هیئت ها تصمیم می گیرند که سالن در اختیار ورزشکاران باشد 
و بــا این کار امکان ورزش ارزان و آســان برای همگان را فراهم کرده ایم که این 

رویکرد به توسعه ورزش نیز کمک کرده است.
علایــی مقدم گفت: در ورزش بدنبال درآمدزایی نیســتیم بلکه توســعه ورزش 
مهمترین رویکرد ما در اداره کل ورزش و جوانان اســت و با این کار نگهداری از 
تاسیسات هم بر عهده هیئت های ورزشی است که دستاوردهای خوبی داشته 

است.
وی اظهارداشــت: نظارت بر باشــگاههای خصوصی و کنــترل رعایت حجاب و 

عفاف و استفاده از مکمل های غذایی با دقت انجام می شود.
علایی مقدم اضافه کرد: برگزاری مجامع هیئت های ورزشــی، حفظ استقلال 
هیئــت ها، ارتباط با ادارات ورزش شهرســتانها، و اعزام عادلانه ورزشــکاران به 

رقابتهای مهم باید در دستور کار همه روسای هیئت ها قرار گیرد.
بیشترین کمک به ورزش در دولت سیزدهم انجام شد 	

مدیرکل ورزش و جوانان استان قزوین در ادامه از افزایش اعتبارات هیئت های 
ورزشی خبرداد و اظهارداشت: در دولت سیزدهم برای اولین بار کمک بلاعوض 
خوبی صورت گرفت و ۱۶ میلیارد تومان در فصل ۵ اختصاص یافت که به سمن 

ها هم کمک شد که ارزشمند بود.
علایی مقدم بیان کرد: در شــورای ورزش رئیس جمهور شــهید حضور یافت و 
دســتور تهیه آمایش سرزمین را صادر کرد و با نگاه ویژه دولت به ورزش شــاهد 

تجلیل از ورزشکاران مدال آور آسیایی و دیدار با رهبری بودیم .

ورزش
دبیر صفحه: مهدی چگینی

فولاد خرمدشت در لیگ برتر حضور 
قدرتمند خواهند داشت 

نایب رییس هیات فوتبال قزوین با اشــاره به آغاز رقابت های لیگ 
برتــر فوتســال بانوان از پنجم مرداد ماه ســال جــاری، گفت: تیم 
فوتســال بانوان فولاد خرمدشــت اســتان با توجه به کسب عنوان 
چهارمی سال گذشته خود، امسال در مسابقات لیگ برتر به دنبال 

دستاوردهای قابل توجهی خواهد بود.
طاهره کشتیرانی اظهار کرد: تیم بانوان لیگ برتری فوتسال فولاد 
خرمدشــت به عنوان تنها نماینده استان در رقابت های لیگ برتر 
تمرینات خود را جهت حضور مقتدرانه در مســابقات امســال آغاز 

کرده است.
وی با اشــاره به اینکه این تیم امسال تحت مدیریت کامل حمایت 
کننــده مالی خــود قرار می گیــرد، افزود: بدون شــک با توجه به 
حمایــت خوب شرکت فولاد خرمدشــت، امســال شــاهد تغییر و 
تحولاتــی در کادر فنی و مجموعه بازیکنــان این تیم خواهیم بود 
تا آنها بتوانند امســال در جایگاه شــاخصی قرار بگیرند و با صعود 

به صدر جدول در نهایت به رقابت های سوپر لیگ صعود کنند.
کشتیرانی اضافه کرد: با توجه به سقوط ۲ تیم از سوپرلیگ به لیگ 
برتر و همچنین صعود ۲ تیم لیگ برتری به رقابت های سوپرلیگ، 
تیم فولاد خرمدشــت امســال با اولین حضور خود در رقابت های 
لیــگ برتر به عنوان چهارمی دســت یافت به طــور قطع به دنبال 
صعود به مسابقات سوپرلیگ خواهد بود چرا که این توانایی در بین 

تمامی بازیکنان و به ویژه کادر فنی آن وجود دارد.
وی با اشاره به مسابقات فوتسال سوپرلیگ و لیگ برتر بانوان کشور، 
اظهار کرد: به نظر می رســد ایده نخســت برای نحــوه برگزاری این 
مسابقات در ابتدا خوب بود اما در اجرا متاسفانه نتوانست به اهداف 
از پیش تعیین شــده خود برســد تا جایی که با مشــاهده اختلاف 
فاحش امتیازات تیم های اول و هشتم سوپرلیگ به این نتیجه می 
رسیم که خوب بود مسوولان برگزار کننده با برگزاری همان مسابقات 

لیگ برتر درصدد برگزاری مسابقات با کیفیت تر می شدند.
نایب رییس هیات فوتبال اســتان قزویــن تصریح کرد: یکی دیگر 
از اتفاقات خوب فوتســال بانوان این اســتان، صعود تیم استقلال 
بیدستان از رقابت های دسته سه به لیگ ۲ بودیم که فوتسالیست 
های خانم ما توانســتند با حمایت کننده مالی خود به این توفیق 

دست پیدا کنند.
کشتیرانی به برنامه های امسال هیات فوتبال استان در خصوص 
برگزاری مســابقات فوتســال لیگ اســتانی، گفت: قبل از شیوع 
ویروس کرونا، ۲ دوره رقابت های فوتسال رده پایه را ابتدا با هشت 
و سپس در سال دوم با ۱۴ تیم برگزار کردیم که متاسفانه در ادامه 

و به دنبال شیوع این ویروس، مسابقات تعطیل شد.

اعلایی، استاندار قزوین: 

ورزشکاران المپیکی اسطوره اخلاق، نجابت، 
تلاش و توانمندی هستند 

اســتاندار قزوین گفت: ورزشکاران المپیکی استان اسطوره اخلاق، نجابت، 
هوش، تخصص هستند که با تلاشی خستگی ناپذیر و عزمی راسخ توانسته 

اند برای کشور افتخار کسب کنند.
محمد مهدی اعلایی در آیین تکریم و بدرقه قهرمانان و مربیان  استان قزوین 
اعزامی به بازیهای المپیک و پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس اظهار داشت: شاید 
برگزاری این مراسم در شرایط کنونی که ورزشکاران باید در اردو باشند و هر 
لحظه آنها برای تیم ملی و هم کشور ارزش دارد و خوشحالیم که با بدرقه گرم 
و دعای خیر مردم قهرمانان خود را راهی بزرگترین رویداد ورزشی جهان می 

کنیم و امیدواریم با مدال بازگردند.
استاندار قزوین بیان کرد: استان قزوین با داشتن یک درصد جمعیت درحال 
حاضر توانسته ۱۰ درصد سهیمه المپیکی های کشور را نصیب خود کند که 

کار بزرگی است.
وی اظهارداشت: امروز با بدرقه گرم مردم، ورزشکاران و خانواده ها شما عازم 
یک رقابت بین المللی مهم می شوید و امیدواریم با کسب مدال بتوانید بار 

دیگر پرچم پر افتخار کشورمان را در پاریس هم به اهتزاز درآورید.
استاندار قزوین به ورزشکاران المپیکی قول داد در صورت کسب مدال با هر 

رنگی یک قطعه زمین مسکونی رایگان به آنها اهدا شود.
شهردار قزوین نیز اعلام کرد: به ورزشکاران اعزامی در صورت کسب مدال طلا 
در المپیک مبلغ ۱۵ میلیارد ریال، مدال نقره ۱۰ میلیارد ریال و نفر سوم در 

صورت کسب مدال برنز مبلغ ۸ میلیارد ریال اهدا می شود.

دو قزوینی عضو کمیسیون های فدراسیون 
تکواندو مشخص شدند 

 
اعضای کمیسیون ورزشــکاران، مربیان و داوران فدراسیون تکواندو 
طبــق دســتورالعمل مورد تایید هیات رئیســه فدراســون و تصویب 

اعضای مجمع فدراسیون مشخص شدند. 
 پس از برگزاری انتخابات کمیســیون ورزشــکاران، داوران و مربیان 
اعضای این کمیسیون ها بین افراد واجدالشرایط طبق دستورالعمل 
مورد تایید هیات رئیســه مصوب مجمع فدراسیون فهرست اعضای 

اصلی و علی البدل مشخص و معرفی شدند.
فاطمه صفرپــور سرمربی تیم های ملی تکوانــدو بانوان به عضویت 
کمیته مربیان و مهــران برخورداری کاپیتان المپین تیم ملی هم به 

عضویت کمیته ورزشکاران درآمدند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان قزوین گفت: در دولت 
ســیزدهم  ۱۸۰ پروژه راهداری با اعتباری بالغ بر ۲۷۰۰ میلیارد تومان 
عملیاتی شد که ۸۰ پروژه تکمیل و عملیات اجرایی ۱۰۰ پروژه با ۱۲۰۰ 

میلیارد تومان در دست اقدام است.
جواد حق لطفی در نشســت خبری مدیران شورای هماهنگی وزارت راه 
و شهرسازی در اســتان قزوین با موضوع تشریح دستاوردهای سه ساله 
دولت سیزدهم اظهار داشت: در استان قزوین ۸۸۶ کیلومتر راه اصلی، 
9۷۶ کیلومــتر بزرگراه و۲۰۷ کیلومتر آزادراه اســت و بــا قرار گرفتن در 

مسیر ۱۱ استان کشور از جایگاه مواصلاتی ویژه ای برخوردار است.
وی بیان کرد: در استان قزوین ۱۰ پروژه مهم و اساسی در دست اجراست 
که تکمیل طرح های نیمه تمــام در اولویت اداره راهداری و حمل ونقل 

جاده ای استان قزوین قرار دارد.
حق لطفی تصریح کرد: در ســفر ریاست جمهوری 9۷۰ میلیارد تومان 
اعتبــار برای بخش راه اســتان اختصــاص یافت که طــرح های مهمی 

عملیاتی شد.
وی گفت: زیرسازی، تعریض وبهسازی ۴۰۰ کیلومتر از راه های روستایی، 
انعقاد قرارداد با قرارگاه امام حســن مجتبی)ع( برای ســاخت و تعریض 
۱۵۰کیلومتر از راه های روســتایی، بهسازی آســفالت ۲۲۰ کیلومتر از 

راه هــای شریانی، پنج هزار کیلومتر خط کشــی راه ها، از اقدامات مهم 
انجام شده است.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قزوین یادآور شد: همچنین 
اجرای روکش های نوین آســفالت )آســفالت حفاظتــی( در ۱۲۰کیلومتر 
از راه های فرعی و روســتایی، جمع آوری ســازه های ایستگاه های عوارضی 
آزادراه ها و همچنین رفع ۸ نقطه از ۱۵ نقطه پرتصادف مصوبه کمیســیون 
ایمنی راه های کشور از جمله مهم ترین اقدامات دولت در استان قزوین است.

حق لطفی افــزود: جابه جایی۳۴میلیــون تن کالا و  ۶ میلیون مســافر 
با ناوگان حمل و  نقل جاده ای کالا و مســافر و اضافه شــدن ۱۰مجتمع 
خدماتی رفاهی بین راهی به مجموعه مجتمع های استان در دوران سه 

ساله دولت سیزدهم است.
وی اظهار داشت: در استان قزوین ۷۰۰ کیلومتر راه روستایی در مناطق 
بالای ۲۰ خانوار باید احداث شــود که ســاخت آن ۴ هزار میلیارد تومان 
اعتبار نیاز دارد و ۸۰۰ کیلومتر از این راهها نیز به دلیل عمر بالا و عبور 

خودروهای سنگین با بار تناژ بالا و یخبندان آسیب دیده که آسفالت آن 
بیش از ۲ هزار میلیارد تومان نیاز دارد.

حق لطفی یادآور شــد: برای روکش آســفالت حــدود ۱۵۰۰کیلومتر از 
راههای روستایی استان به شش هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است.

سالانه 370 میلیون تردد در راه های استان قزوین 	
این مدیر به حجم تردد خودروها در محورهای مواصلاتی اســتان قزوین 
اشــاره کــرد و گفت: راههای اســتان با قرار گرفتن در کریدور شــمال و 
شمالغرب کشور و استال دهنده ۱۱ استان به پایتخت از موقعیت ویژه ای 
برخوردار اســت و روزانه یک میلیون خودرو و سالانه حدود ۳۷۰ میلیون 
دســتگاه خودرو در این محورها تردد می کنند که در ردیف پنج اســتان 

شاخص کشوری هستیم.
حق لطفــی اظهارداشــت: در دولت ســیزدهم بیــش از ۲۲۰ کیلومتر 
راه اصلی آســفالت و بهســازی شــده که دو برابر دولت گذشــته است و 

با اســتفاده از روش هــای نوین بیش از ۱۲۰ کیلومتر روکش آســفالت 
حفاظتی اجرا شده است.

رفع نقاط حادثه خیز در استان 	
مدیــرکل راهداری وحمل ونقل جاده ای اســتان قزوین تصریح کرد: در 
استان با بررسی چهار هزار کروکی سوانح جاده ای تعداد ۱۵ نقطه حادثه 
خیز شناســایی شــد که در سال گذشــته ۸ نقطه برطرف شد و تا پایان 

امسال هم ۷ نقطه حادثه خیز دیگر اصلاح می شود.

اجرای طرح کاج در استان قزوین 	
وی از اجرای طرح» کاج« به صورت پایلوت کشوری در استان قزوین خبر 
داد و گفت: برای ایمن ســازی راههای مواصلاتی با مشــارکت معاونت 
علمی ریاست جمهوری، استانداری قزوین، سازمان راهداری طرح»کاج« 
در دو نقطه که نیازمند ایمن ســازی اســت اجرایی شده که این طرح با 

برآورد یک هزار میلیارد تومان اعتبار در سه مرحله عملیاتی می شود.
حق لطفی یادآور شد: فاز اول این طرح با ۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار آغاز 

شده است و امیدواریم نتایج خوبی داشته باشد.
وی بیان کرد: ایمن سازی فیزیکی ۶۰ نقطه از محدوده مدارس حاشیه 

جاده ها در سه سال گذشته انجام شده است.
وی اضافه کرد: در اســتان قزوین ۱۸۰ پروژه راهداری با اعتباری بالغ بر 
۲۷۰۰ میلیارد تومان تعریف شــده که ۸۰ پروژه تکمیل شده و عملیات 

اجرایی ۱۰۰ پروژه با ۱۲۰۰ میلیارد تومان در دست اقدام است.

حق لطفی، مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قزوین: 

2700 میلیارد تومان پروژه راهداری در استان قزوین عملیاتی شده است
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بــه گزارش خبرنــگار ما؛ در یک روز به یادماندنی و در راســتای احــترام و رویکرد و 
توجه شرکت کشــت و صنعت افق قلعه پارسیان و با حضور سعیده خضیر مدیرکل 
حفاظت محیط زیست استان قزوین، محمد ادیب رامندی فرماندار شهرستان بوئین 
زهرا، محمدرضا محمد زاده بالســینی مدیرعامل شرکت کشت و صنعت افق قلعه 
پارسیان، علی زارعی بخشدار بخش مرکزی و جمع دیگری از مدیران دستگاه های 
اجرایی استان و شهرستان بوئین زهرا تصفیه خانه فاضلاب شرکت کشت و صنعت 

افق قلعه پارسیان به بهره برداری رسید.
 در ایــن مراســم ابتدا مهندس محمدرضــا محمدزاده بالســینی مدیرعامل جوان 
و پرتلاش و موفق شرکت کشــت و صنعت افق قلعه پارســیان ضمن خیرمقدم و با 
تاکید بر اینکه مدیریت شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارسیان نسبت به موضوعات 
محیط زیســت دارای دغدغه اســت اظهــار کرد: شرکت کشــت وصنعت افق قلعه 
پارسیان در ابتدای فعالیت خود توجه به موضوعات محیط زیست را در اولویت برنامه 

های خود قرارداده است.
وی با اشاره به بحران آب در سطح کشور از جمله استان قزوین گفت: استفاده بهینه 
از منابع آب همواره در دستور کار مدیریت شرکت کشت و صنعت افق قلعه پارسیان 
قرار داشته است لذا در همین راستا احداث تصفیه خانه فاضلاب برای بازچرخانی 

آب و استفاده مجدد از منابع آب در برنامه های شرکت قرارگرفت.
محمد زاده خاطرنشان کرد: پس از اینکه طراحی تصفیه خانه شرکت کشت وصنعت 

افق قلعه پارســیان انجام شــده عملیات اجرایی آن آغاز و با تلاش شــبانه روزی در 
کمترین زمان ممکن تصفیه خانه احداث و به بهره برداری رسید.

مدیرعامل شرکت کشــت و صنعت افق قلعه پارســیان گفت: سیستم تصفیه خانه 
شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارسیان یکی از پیشرفته ترین و به روزترین سیستم 

های تصفیه خانه استان قزوین است.
تولید کننده برتر و خوشنام کشور یادآور شد: در حال حاضر شرکت کشت وصنعت 
افق قلعه پارســیان طرح توســعه را با ظرفیت ۵۰۰۰هزار راس دام سنگین مولد در 
دســت احداث دارد که فاز بعدی توسعه این تعداد به ۷۰۰۰ هزار دام مولد افزایش 

پیدا خواهد کرد.
محمدزاده بیان داشت: مجموعه شرکت کشت و صنعت افق قلعه پارسیان با سرمایه 
گذاری از منابع داخلی شرکت و بدون اســتفاده از تســهیلات بانکی به طور شبانه 

روزی در حال احداث و تکمیل طرح های توسعه ای خود است. 
وی ضمن تقدیر از تعامل و همکاری مجموعه مدیریت اســتان و شهرســتان برای 
اجرای طرح های توســعه شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارســیان یادآور شد: در 
صورتی که برخی از موضوعات زیر ساختی از جمله برق، گاز و ... تامین گردد سرعت 

تکمیل طرح های توسعه شرکت سرعت بیشتری پیدا می کند.
مدیرعامل شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارسیان با یادآوری اینکه در حال حاضر 
در مجموعه دامداری شرکت به طور مســتقیم ۲۰۰ نفر اشتغال دارند گفت: با بهره 

برداری از فاز دوم طرح توســعه شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارسیان برای ۴۰۰ 
نفر دیگر به طور مســتقیم زمینه اشــتغال فراهم می شــود و مجموعا تعداد پرسنل 

شرکت به ۶۰۰ نفر افزایش پیدا خواهند کرد.
 تولیدکننده برتر و مطرح شیر کشور خاطرنشان کرد: در حال حاضر میزان تولید شیر 
شرکت کشــت و صنعت افق قلعه پارســیان بیش از ۱۱۰تن در روز است که با بهره 
برداری از طرح های توســعه ۲۷۰ تن به ظرفیت تولید شرکت افزوده می شود و در  

مجموع میزان تولید شیر شرکت به بیش از ۴۰۰ تن در روز خواهد رسید.
در ادامــه محمــد ادیب رامنــدی فرماندار شهرســتان بوئین زهرا با بیــان اینکه در 
شهرســتان بوئین زهرا باید برای جذب سرمایه گذاران فرش قرمز پهن شــود اظهار 
کرد: احداث و بهره برداری تسویه خانه در شرکت کشت و صنعت افق قلعه پارسیان  
با توجه به اهمیت و جایگاه محیط زیســت از اهمیت و ارزش بسیار بالایی برخودار 
اســت لذا صمیمانــه از مدیریت این مجموعه به جهت این اقدام ارزشــمند نهایت 

سپاسگزاری را دارم. 
وی افزود: اقدام شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارسیان علاوه بر اینکه در حفظ و 
حراست از محیط زیست ارزشمند است بازچرخانی آب به چرخه مصرف با توجه به 
بحران آب در شهرستان ارزش و اهمیت این اقدام ارزشمند و زیربنایی را چند برابر 

کرده است.
فرماندار شهرســتان بوئیــن زهرا گفت: مدیران اجرایی شهرســتان باید تمام قد در 

خدمت سرمایه گذاران و رفع موانع تولید باشند در همین راستا بنده شخصا روزانه 
موضوعات و دغدغه های تولیدکنندگان و سرمایه گذاران را در دستور کار قرار دارم.

ادیــب رامندی تصریح کرد: همه ما وظیفه داریم که زیرســاخت هــای لازم را برای 
جذب سرمایه گذاران فراهم کنیم تا سرمایه گذاران دغدغه و نگرانی در زمینه تامین 

زیرساخت ها نداشته باشند.
این مقام مســوول تاکید کرد: هلدینگ توســعه غزال  یکی از برنده های خوشنام و 
مطرح در سطح کشور است که امروز بخشی از سرمایه گذاری خود را در شهرستان 
سرمایه گذاری کرده است که این حضور زمینه توسعه و رونق اقتصادی منطقه و بستر 

اشتغال جوانان را فراهم کرده است.
وی با اشاره به دغدغه ها و نگرانی های مدیرعامل شرکت کشت و صنعت افق قلعه 
پارســیان گفت: با تشکیل کارگروه موضوعات مطرح شــده را با تمام توان پیگیری 
خواهیم کرد و رفع آنها در سطح استان و شهرستان در دستور کار قرار خواهیم داد.

فرماندار شهرســتان بوئین زهرا گفت: در ستاد تسهیل استان و شهرستان نیازهای 
طرح های توســعه شرکت کشــت وصنعت افق قلعه پارسیان با نظر مثبت پیگیری 

خواهم کرد.
 در این مراسم سعیده خضیر مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قزوین یکی از 
مســوولیت های اجتماعی واحدهای تولیدی کنترل آلودگی ها اســت قطعا بخش 
زیادی از میزان آلودگی که وارد محیط زیست می شود با اجرای تصفیه خانه کنترل 

می شود و نقش موثری در حفظ منابع آب و خاک دارد.
وی افزود: نســبت به جداســازی فاضلاب اقدام شده اســت و بار آلودگی فاضلاب 
در همان ورودی کم می شــود در نتیجه خروجی تصفیه خانه پســاب  به طور قابل 

اطمینانی قابل استفاده خواهد بود. 
مدیرکل حفاظت محیط زیســت اســتان قزوین گفت: با توجه به اینکه در اســتان 
مجتمع های  کشت وصنعت بزرگ و زیادی داریم احداث و راه اندازی تصفیه خانه 
فاضلاب در کشــت و صنعت افق قلعه پارســیان می تواند الگوی مناسب و موفقی 

برای سایر شرکت ها باشد. 
خضیر خاطرنشان کرد: صندوق ملی محیط زیست در خیلی موارد که اقدامات در 
راستای ایفای مسئولیت اجتماعی برای احداث سیستم های کنترل هوا و احداث 
تصفیه خانه باشد می تواند تسهیلات در اختیار تولیدکنندگان قرار دهد اما شرکت 
کشت وصنعت افق قلعه پارسیان با استفاده از منابع داخلی شرکت یکی از بهترین 
و پیشرفته ترین سیستم های تصفیه خانه استان قزوین را احداث کرده است که این 

نگاه و رویکرد شایسته تقدیر است. 

همزمان با سراسر کشــور و در راســتای بزرگداشــت عید ولایت و امامت و 
برنامه های مذهبی و فرهنگی به همت شــهرداری و شورای اسلامی شهر 
بوئین زهرا بزرگترین جشن عید غدیر شهرستان بوئین زهرا با حضور حجت 
اســلام رضوانی امام جمعه شهر بوئین زهرا، روح اله عباسپور نماینده مردم 
شهرستان های بوئین زهرا و آوج در مجلس شورای اسلامی، مهندس محمد 
ادیب رامندی فرماندار شهرستان بوئین زهرا، فرمانده سپاه امام حسین )ع( 
شهرستان بوئین زهرا، مهندس مسعود کریمی سرپرست شهرداری بوئین 
زهرا، رئیس و اعضای شــورای اسلامی شــهر بوئین زهرا و جمع دیگری از 
مســئولان و حضور گسترده و با شکوه شــهروندان ولایت مدار شهر بوئین 

زهرا  در میدان  امیرالمومنین بوئین زهرا برگزار شد.
مهندس مســعود کریمی سرپرست شــهرداری بوئین زهرا در گفت وگو با 
خبرنگار ما غدیر را تداوم رســالت حضرت محمّــد)ص( در ولایت علی)ع( 
دانست و گفت: غدیر؛ این عید بزرگ و این حادثه و مناسبت ستُرگ، بهانه 

ای برای تجدید میثاق با ولایت است. 
وی افزود: این سعادت است که با غدیر آشناییم و به آن مهر می ورزیم و در 
سایه ســار نخل ولایت، نفســی تازه می  کنیم و در تداوم پیمودن راه حق به 

افق های روشن دوردست چشم می دوزیم.
سرپرست شهرداری بوئین زهرا خاطرنشان کرد: در عصر جدید وظیفه داریم 
که پیمان خویش را با مسیر و جریان ولایت تجدید نموده و امروز که پرچم 
ولایت فقیه به عنوان اســتمرار این حرکت الهی در دست با کفایت مرجع 
عالیقدر و رهبر فرزانه انقلاب اسلامی است، تجدید بیعت خود را در اطاعت 

از رهنمودها و فرمایشات معظمٌ لهَ اعلام داریم.
وی بیان داشت: غدیر نه تنها به عنوان روزی تاریخی بلکه به عنوان یک عید 

بزرگ اسلامی مطرح است و رمز عید بودن غدیر، کمال دین و اتمام نعمت 
در سایه ادامه خط رسالت در شکل و قالب امامت است.

کریمــی تاکید کرد: پیمان می بندیم که با عزمی راســخ تر از پیش در راه 
تحقق آرمانهای والای نظام مقدس جمهوری اسلامی که در امتداد رسالت 

غدیر است استوارتر از گذشته گام برداریم.
 وی در بخش دیگری از ســخنان خود فرا رســیدن عید بزرگ ولایت، عید 
ســعید غدیر خم را به عموم ملت مســلمان و مردم شهیدپرور و ولایت مدار 
بوئین زهرا تبریک و تهنیت گفت و بیان داشــت:  از چند هفته گذشته در 

شــهرداری کارگروه برگزاری جشن عید غدیر تشکیل شد و تمام امکانات و 
ظرفیت های شهرداری برای گرامیداشت و برگزاری جشن بزرگ عید غدیر 

خم بسیج شد.
این مقام یادآور شد: واحد روابط عمومی شهرداری بوئین زهرا برای استقبال 
از هفته کرامت برنامه های بسیار خوبی را از جمله آذین بندی شهر با پرچم 

های ایران، الوان، بر و .... اجرا کرده است.
 ایــن مســئول اظهار کــرد: شــهرداری بوئین زهــرا فضای میــدان بزرگ 
امیرالمومنین را برای اســتقرار غرفه های مختلف برای اجرای برنامه های 

فرهنگی و مذهبی همزمان با برگزاری جشن غدیر آماده کرد. 
کریمی عنوان کرد: در مجموع 9 غرفه شامل غرفه حجاب و عفاف، نقاشی 
کودکان، غرفه ایتام و محســنین، غرفه ســلامت، غرفه مشــاوره خانواده و 
فرزنــدآوری، غرفه پذیرایی، غرفه ایســتگاه صلواتــی و .... در میدان بزرگ 

امیرالمومنین جانمایی و مستقر شدند.
وی تصریــح کرد: در جشــن بزرگ عید غدیر هرمنــدان و همچنین گروه 
هــای  سرود  و .... با اجرای برنامه های متنوع و شــاد لحظات شــاد و به 

یادماندنی را برای شهروندان بوئین زهرا رقم زدند.
سرپرســت شــهرداری بوئین زهرا با اشاره به استقبال گســترده و باشکوه 
شــهروندان بوئین زهرا و همچنین مردم روستاها و شهرهای اطراف گفت: 
اســتقبال گسترده و کم نظیر شهروندان نشــان داد مردم ما با تمام وجود 

نسبت به امام علی )ع( ارادت و محبت دارند. 
وی یادآور شــد: برگزاری جشــن عید غدیر در شــهر بوئین زهــرا در تقویم 
برنامه های دینی و فرهنگی شــهرداری قرار گرفته اســت و هر ســال این 

جشن  باشکوه بیشتر برگزار خواهد شد.
کریمــی ضمن تقدیر از تمام دســت اندرکاران برگزاری جشــن بزرگ عید 
غدیــر گفت: بنــده از تمام عزیزان و مدیران دســتگاه های مختلف از امام 
جمعه شهر بوئین زهرا، نماینده مردم شهرستان در مجلس شورای اسلامی، 
فرماندار، فرماندهی سپاه امام حسین )ع( شهرستان بوئین زهرا ، اعضای 
محترم شورای شــهر، فرماندهی نیروی انتظامی شهرستان، هلال احمر، 
اداره فرهنگ و ارشــاد اسلامی، سازمان تبلیغات اسلامی، شبکه بهداشت 
و درمان، اداره ورزش و جوانان شهرستان و سایر مدیران و به ویژه همکاران 
دلســوز و پر تلاش شهرداری که زمینه برگزاری موفق و باشکوه جشن عید 

غدیر را فراهم کردند نهایت تقدیر و تشکر را دارم .  
 سرپرست شهرداری بوئین زهرا یادآورشد: بلافاصله پس از پایان جشن عید 
غدیر پاکسازی محوطه برگزاری جشن بزرگ غدیر توسط نیرو های خدوم و 

زحمتکش شهرداری با استفاده  از ماشین آلات انجام شد.

 در راستای استفاده بهینه از منابع آب و کمک به محیط زیست صورت گرفت؛

تصفیه خانه فاضلاب شرکت کشت و صنعت افق قلعه پارسیان به بهره برداری رسید

به همت شهرداری و شورای اسلامی شهر بوئین زهرا؛

بزرگترین جشن  عید غدیر شهرستان بوئین زهرا در شهر بوئین زهرا برگزار شد
کریمی سرپرست شهرداری بوئین زهرا: غدیر نه تنها به عنوان روزی تاریخی بلکه به عنوان یک عید بزرگ اسلامی مطرح است 

و رمز عید بودن غدیر، کمال دین و اتمام نعمت در سایه ادامه خط رسالت در شکل و قالب امامت است

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قزوین:
 سیستم تصفیه خانه شرکت کشت وصنعت افق قلعه 
پارسیان یکی از بهترین و پیشرفته ترین سیستم های 

تسویه خانه استان قزوین است

فرماندار شهرستان بوئین زهرا:
 هلدینگ توسعه غزال یکی از برنده های موفق، 
خوشنام و مطرح کشور است که تامین زیرساخت 
های توسعه آن در دستور مدیریت شهرستان است

مدیر عامل شرکت کشت وصنعت افق قلعه پارسیان: 
با تامین زیرساخت ها از جمله برق، گاز و ... سرعت 

تکمیل طرح های توسعه شرکت سرعت بیشتری 
پیدا می کند


